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Tripticul proiectant — 
beneficiar-constructor 
şi tot atîtea întrebări
•  DE CE nu se asigură în fermen docu

mentaţia corespunzătoare?
m DE CE lucrările „în continuare14 avan

sează în ritm de melc?
#  DE CE nu sínt folosite rational utilajele 

şi forţa de muncă existente?

In Aula Academiei Militare 
din Capitală s-au desfăşurat 
miercuri şi joi lucrările consfă
tuirii cu cadrele de bază ale 
Ministerului Forţelor Armate a- 
le Republicii Socialiste Româ
nia. Cu acest prilej s-a făcut 
bilanţul activităţii de pregătire 
de luptă şi politică a militarilor 
forţelor noastre armate.

La consfătuire au luat parte 
generali şi ofiţeri din comanda
mentele de armată şi de armă, 
din direcţiile centrale ale Mi
nisterului Forţelor Armate, co
mandanţi de mari unităţi şi 
unităţi, secretari ai consilii
lor politice şi ai comitetelor de 
partid.

La sosire, în Aula Academiei 
Militare, participanţii au întîm- 
pinat cu aplauze, într-o atmos
feră de puternică însufleţire pe 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, se
cretar general al Partidului Co
munist Român, preşedintele 
Consiliului de Stat, comandan
tul suprem al armatei, precum 
şi pe alţi conducători de partid 
şi de stat, tovarăşii: Emil Bod- 
naraş, membru al Comitetului 
Executiv, al Prezidiului Perma
nent al C.C. al P.C.R., vicepre
şedinte al Consiliului de Stat, 
Gheorghe Pană, membru al Co
mitetului Executiv, al Prezidiu
lui Permanent, secretar al C.C. 
al P.C.R., Vasile Patilineţ, 
membru supleant al Comitetului 
Executiv, secretar al C.G. el 
P.C.R., Ion Stănescu, membru 
supleant al Comitetului Execu
tiv al C.C. al P.C.R., preşedin
tele Consiliului Securităţii Sta
tului, care au participat la şe
dinţa de închidere a lucrărilor.

In dezbaterile care au avut 
loc şi la care au luat parte ge
nerali şi ofiţeri, comandanţi şi 
activişti de partid din armată, 
s-a reliefat spiritul de puternic 
patriotism al militarilor, dragos
tea şi devotamentul lor neţăr
murit faţă de patrie şi popor, 
mîndria lor faţă de marile în
făptuiri ale socialismului pe pă- 
mîntul României. A fost expri
mată adînca recunoştinţă a mi
litarilor pentru grija şi preţui
rea pe care partidul şi statul 
nostru o acordă Forţelor Arma
te, adeziunea lor deplină la în
treaga politică internă şi exter
nă a Partidului Comunist Ro
mân. In cuvântul lor, vorbitorii 
au subliniat hotărîrea unanimă, 
neclintită a tuturor generalilor, 
ofiţerilor şi ostaşilor de a mun
ci fără preget pentru întărirea 
capacităţii de apărare a patriei 
noastre, pentru ridicarea gradu
lui de pregătire de luptă a for
ţelor noastre armate, astfel in
cit să fie oricînd gata să-şi în
deplinească cu cinste nobila 
misiune încredinţată de popor 
— apărarea independenţei şi 
suveranităţii patriei, salvgarda
rea cuceririlor noastre revoluţi
onare, a orînduirii socialiste.

Analizîndu-se întreaga activi
tate în unităţi şi mari unităţi, 
în spiritul învăţămintelor şi ce
rinţelor ce se desprind din ho- 
tărîrile Congresului al X-lea al 
partidului au fost subliniate că
ile pentru continua perfecţiona
re a stilului şi metodelor de 
muncă în scopul îndeplinirii i- 
reproşabile a planului pregătirii 
de luptă şi politice, întăririi ne
contenite a ordinii şi disciplinei, 
stăpînirii lâ perfecţie a arma
mentului şi tehnicii moderne de 
luptă.

In cuvîntul Şău, generalul-co- 
lonel Ion Ioniţă, ministrul For
ţelor Armate ale Republicii So
cialiste România, după ce. a e- 
videnţiat rezultatele obţinute în 
întărirea capacităţii de luptă a 
unităţilor şi marilor unităţi în 
cursul ciclului de instrucţie ca
re s-a încheiat, a înfăţişat pe 
larg sarcinile care stau în faţa

(Continuare în pag. a IlI-a)

Cuvintarea tovarăşului 
NICOLAE CEAUŞESCU

STIMAŢI TOVARĂŞI,
Doresc să încep prin a vă trans

mite un salut călduros din partea 
Comitetului Central al partidului, 
a Consiliului de Stat şi a Consiliu
lui de Miniştri al Republicii So
cialiste România. (Vii aplauze).

în  cadrul acestei consfătuiri aţi 
dezbătut pe larg rezultatele activi
tăţii desfăşurate în anul 1969 în 
pregătirea militară şi politică a 
trupelor, în ridicarea capacităţii de 
luptă a unităţilor forţelor armate; 
de asemenea au fost trasate sar
cinile pentru activitatea de viitor.

După cum s-a subliniat în cursul 
discuţiilor, cit şi în expunerea to
varăşului Ioniţă, în pregătirea po
litică şi militară a forţelor noastre 
armate avem, în general, rezultate 
bune. Militarii, unităţile noastre 
sínt în stare să îndeplinească orice 
misiune de luptă. în obţinerea re
zultatelor bune la instrucţie şi la 
pregătirea politică un rol însemnat 
îl are activitatea cadrelor de coman
dă, a întregului personal al forţe
lor armate, precum şi munca or
ganizaţiilor de partid şi de U.T.C. 
Doresc să apreciez în mod deosebit 
realizările dobîndite în această ac
tivitate în cursul anului 1969, ni
velul înalt de pregătire politică şi 
militară atins în această perioadă 
de forţele noastre armate. (Aplau
ze puternice). Putem spune că ar
mata noastră — ca de altfel între
gul popor român — înfăptuieşte 
cu elan şi abnegaţie politica par
tidului şi guvernului, acţionează, 
în strânsă unitate cu masele largi 
de oameni ai muncii, pentru a-şi 
aduce contribuţia la făurirea socia
lismului în patria noastră.

S-a vorbit în consfătuire despre 
aportul militarilor la munca ce se 
desfăşoară pe şantierele construc
ţiei socialiste. Cred că, în cadrul 
bilanţului general al unităţilor 
noastre militare, intr-adevăr me
rită să fie subliniată această acti
vitate de mare importanţă pen
tru  înfăptuirea sarcinilor dezvoltă
rii economiei noastre socialiste. 
Istoria relevă că întotdeauna po
porul nostru, muncind pentru pro
gresul ţării, s-a pregătit şi pentru 
apărarea ei; nu o dată în trecut 
lingă plug, lingă uneltele de mun
că, oamenii păstrau şi armele, fiind 
oricînd gata să apere glia strămo
şească. Armata noastră de astăzi 
trebuie să ştie să îmbine pregăti
rea militară cu munca practică 
pentru construcţia socialismului, 
pentru că ea este parte integrantă 
a poporului, este trup din trupul 
naţiunii noastre socialiste. Numai 
în măsura în care îmbină în mod 
armonios pregătirea de luptă cu 
participarea la opera de edificare 
a socialismului armata îşi îndepli
neşte cu adevărat îndatorirea faţă 
de popor, faţă de patrie. (Aplauze 
prelungite).

In legătură cu aceasta doresc să 
subliniez că la rezultatele obţinute 
de oamenii muncii în realizarea 
planului de dezvoltare a economiei 
naţionale pe 1969, armata noastră 
a adus o contribuţie activă; în toa
te realizările dobîndite pe şantie
rele construcţiei socialiste este în
corporată munca a zeci de mii de 
militari ai forţelor noastre armate.

Cunoaşteţi, din comunicatul pu
blicat recent, rezultatele realizării 
planului pe 1969. După cum aţi 
văzut, în industrie, planul a fost 
îndeplinit în bune condiţii, iar în 
agricultură, faţă de 1968, s-a rea
lizat o depăşire de 4,8 la su
tă a producţiei globale; s-au dez
voltat în continuare ştiinţa, cul
tura, a progresat întreaga activita
te socială din patria noastră. Pa
ralel cu aceasta, ca urmare a dez
voltării întregii economii naţiona
le, s-au luat măsuri pentru mărirea 
salariilor tuturor categoriilor de 
oameni ai muncii, ceea ce a de
terminat creşterea nivelului de 
trai al poporului. După cum ştiţi, 
în acest cadru au fost sporite şi 
salariile ofiţerilor şi subofiţerilor, 
într-o proporţie care depăşeşte me
dia pe economie. Faţă de cifra de 
12—13 la sută cit reprezintă, în 
medie, sporul pe ansamblul econo
miei, cadrele forţelor armate au 
primit un spor de salariu de 
16 la sută în medie, iar unele ca
tegorii de lucrători cu venituri mai

mici un spor ce depăşeşte 25 la 
sută. Sporirea salariilor ofiţerilor 
şi subofiţerilor, ca, de altfel, în 
general măsurile de ridicare a sa
lariilor celor ce muncesc din pa
tria noastră, constituie o parte in
tegrantă, deosebit de importantă, 
a politicii partidului şi guvernului 
de făurire a societăţii socialiste. 
Această politică se caracterizează 
tocmai prin faptul că are în per
manenţă în centrul atenţiei asigu
rarea bunăstării şi fericirii omului, 
face totul pentru înfăptuirea aces
tui nobil ţel.

în  cursul anului care a trecut 
s-au întărit şi mai mult relaţiile 
de colaborare între armată şi dife
rite unităţi din industrie şi agri
cultură, dintre militari şi oamenii 
muncii; se poate aprecia că uni
tatea dintre popor şi forţele .laie 
armate este o realitate tot mai 
pregnantă a societăţii noastre so
cialiste. Prin aceasta, armata noas
tră devine şi mai puternică, în 
stare să-şi îndeplinească în cele 
mai bune condiţiuni sarcinile în
credinţate de partid şi popor., (A- 
plauze puternice).

Putem, tevaiăşî, \s5 ne declaiău»’* 
satisfăcuţi de rezultatele obţinute, 
deşi, pe bună dreptate, în cadrul 
discuţiilor de ieri şi de astăzi s-au 
adus şi o serie de critici privind 
unele neajunsuri care mai persistă. 
Relevarea acestor neajunsuri nu 
înseamnă în nici un fel subapre
cierea muncii, a rezultatelor ob
ţinute, dimpotrivă, ele sínt de na
tură să pună şi mai mult în evi
denţă succesele, munca intensă 
desfăşurată, perspectivele pe care 
le avem pentru a ridica continuu 
nivelul pregătirii militare şi po
litice, capacitatea de luptă a arma
tei noastre. De aceea, doresc ca, 
în numele conducerii de partid şi 
de stat să adresez generalilor, o- 
fiţerilor, subofiţerilor, tuturor mi
litarilor forţelor noastre armate* 
cele mai calde felicitări pentru ac
tivitatea pozitivă pe care au des
făşurat-o. (Aplauze puternice, pre
lungite).

STIMAŢI TOVARĂŞI,
Deoarece în cadrul discuţiilor şi 

în cuvîntul ministrului Forţelor 
Armate s-au expus pe larg sar
cinile privind activitatea de pre
gătire militară şi politică în noul 
an de instrucţie, mă voi referi nu
mai la unele probleme mai gene
rale.

Consider necesar să se acorde 
toată atenţia lichidării neajunsuri
lor semnalate. Trebuie să se pună 
un accent şi mai mare pe pregă
tirea politică, pe pregătirea mili
tară, pe întărirea disciplinei în 
toate unităţile armatei noastre. Nu 
trebuie uitat nici un moment că 
misiunea forţelor noastre armate 
constă în a fi gata oricînd să ape
re, la chemarea partidului, cuceri
rile revoluţionare ale clasei munci
toare, ale poporului, independenţa 
şi suveranitatea patriei socialiste. 
In anul 1970 trebuie să se acţio
neze astfel incit fiecare unitate să 
obţină — şi cred că este posibil 
— calificativul „bine“.

Cunoaşteţi preocuparea partidu
lui şi guvernului pentru înzestra
rea forţelor armate. E adevărat, a- 
vem rezultate bune în dotarea ar
matei cu mijloace moderne de lup
tă, atît prin producerea în ţară, în 
măsură mai mare decit în trecut, 
a tehnicii militare, cit şi prin im
portul din alte ţări, îndeosebi, du
pă cum ştiţi, din Uniunea Sovieti
că. Şi în viitor vom acorda toată 
atenţia dotării armatei noastre cu 
mijloacele de luptă necesare, pen
tru  ca ea să-şi poată îndeplini în 
condiţii bune sarcinile încredinţa
te. Desigur, aceasta a cerut şi cere 
eforturi materiale şi financiare 
mari din partea statului, a poporu
lui; trebuie să facem însă aceste 
eforturi, asigurînd tot ce este ne
cesar pentru ca unităţile noastre 
armate să fie înzestrate cu tehni
ca militară care să le permită rea
lizarea oricărei misiuni de luptă. 
Trebuie să ţinem seama de faptul 
că dotarea cu mijloace moderne 
capătă un rol tot mai mare în con- 
diţiunile actuale. în acelaşi timp 
nu trebuie să scăpăm din vedere 
că mijloacele de luptă aşa-zis cla

sice nu şi-au pierdut importanţa; 
dimpotrivă, în anumite împreju
rări, ele au un rol însemnat; pina 
la urmă rezultatul luptei se hotă
răşte nu numai prin loviturile rea
lizate cu mijloace moderne — 
chiar foarte avansate — ci şi prin 
capacitatea trupelor de a apăra un 
teritoriu.

De asemenea, nu trebuie să ui
tăm nici un moment că rolul ho- 
tăritor în luptă l-a avut, îl are şi 
î l  va avea omul; el decide în ul
timă instanţă soarta oricărei bă
tălii. Istoria ne oferă nenumărate 
exemple cînd armate puternice şi 
bine dotate pentru timpul lor, 
au fost înfrînte pentru că au dus 
un război nedrept, de cotropire — 
ceea ce nu a putut insufla solda
ţilor entuziasmul de luptă necesar; 
cu toată superioritatea militară şi 
tehnică, asemenea armate nu au 
putut infringe voinţa de luptă a 
popoarelor, hotărîrea acestora de 
a-şi apăra independenţa şi liberta
tea.

Războiul din Vietnam este în a - 
ceastă privinţă foarte revelator. Se 
cunoaşte superioritatea, din punct
«îl; * V e d e re  * Î S ta î tV T .  tf» lilá i« î '  " 3 UÍ-! 
telor Unite; se cunoaşte concentra
rea mare de forţe ale S.U.A. în 
Vietnam în scopul înfrîngerii vo
inţei de luptă a poporului vietna
mez. Această superioritate s-a do
vedit însă ineficace, Statele Unite 
au suferit eşecuri serioase; ele nu 
au putut şi nu pot infringe, pe 
cimpul de luptă, hotărîrea poporu
lui vietnamez de a-şi apăra inde
pendenţa, dreptul la viaţă liberă. 
Iată de ce subliniez încă o dată 
că. pînă Ia urmă, in orice luptă, 
purtată cu armament oricît de mo
dern, rolul hotăritor îl are omul. 
Iată de ce noi trebuie să acordăm 
toată atenţia pregătirii de luptă 
şi politice a ostaşilor; înţelegînd 
că apără o cauză dreaptă, — cauza 
socialismului, a independenţei şi 
suveranităţii patriei noastre, — 
armata noastră, iijtregul popor vor 
fi de neînvins în. lupta cu orice 
agresor imperiali^. (Aplauze pu
ternice, prelungite). Este necesar, 
deci, să intensificăm activitatea de 
educaţie politică a militarilor. Tot
odată trebuie săjavem  în vedere 
că un eventual război va cere par
ticiparea la luptă a întregului po
por — şi de aceea este necesar să 
întărim necontenit legăturile şi co
laborarea dintre unităţile militare 
şi oamenii muncii.

Este ştiut că, nu o dată, clasicii 
marxism-leninismului au insistat 
asupra necesităţii înarmării între
gului popor, subliniind că numai 
în măsura în care va fi gata de 
luptă pentru a-şi apăra cuceririle 
revoluţionare, libertatea şi inde
pendenţa, un popor poate ii sigur 
că nu va fi înfrînt, că va trăi liber 
şi stăpîn pe soarta sa. Iată de ce 
partidul se preocupă de pregătirea 
militară a tineretului, iată de ce 
acordăm o mare atenţie gărzilor 
patriotice, — unităţi de pregătire 
militară şi de înarmare a întregu
lui nostru popor. Este necesar ca 
unităţile militare să sprijine activ 
această acţiune, să colaboreze 
strins cu gărzile patriotice, cu de
taşamentele de pregătire militară 
ale tineretului. Se impune ca în 
întreaga organizare a pregătirii mi
litare să se ţină seama de existen
ţa acestor formaţiuni populare, să 
se organizeze o largă colaborare 
cu ele, acţiuni comune chiar în 
timpul instrucţiei şi aplicaţiilor, să 
se realizeze o strinsă conlucrare, 
în toate împrejurările', între arma
tă şi aceste unităţi de luptă. În
tărirea unităţii strinse a armatei 
cu întregul popor este garanţia 
creşterii continue a capacităţii de 
luptă a forţelor noastre armate.

De asemenea, nu trebuie uitat 
nici un moment că intr-un even
tual război, România nu va lupta 
singură. Ca ţară socialistă, Româ
nia întăreşte permanent colabora
rea cu armatele ţărilor socialiste 
prietene. Facem parte din Trata
tul de la Varşovia. Acest tratat 
a fost încheiat în scopul apărării 
ţărilor membre împotriva unui a- 
tac ce ar putea fi dezlănţuit în 
Europa de către puterile imperia
liste. Caracterul defensiv al Tra
tatului rezultă şi din prevederea 
că el îşi va înceta valabilitatea

o dată cu desfiinţarea Pactului a- 
gresiv N.A.T.O. Se cunoaşte că, 
în decursul anilor, ţările socialiste, 
membre ale Tratatului de la Var
şovia, au declarat, nu o dată, că 
sínt gata ca, în cazul cînd se va 
ajunge la desfiinţarea blocului 
N.A.T.O., să treacă concomitent la 
desfiinţarea Tratatului de la Var
şovia.

Desigur, tovarăşi, aceasta este o 
problemă a luptei forţelor socia
lismului, a luptei întregului front 
antiimperialist împotriva imperia
lismului. Interesele păcii cer des
fiinţarea blocurilor militare, stabi
lirea între naţiunile lumii a unor 
relaţii bazate pe respectarea inde
pendenţei şi suveranităţii, exclude
rea folosirii forţei în rezolvarea 
diferendelor dintre state.

Ţinînd seama însă de existenţa 
imperialismului, avem obligaţia fa
ţă de poporul nostru, faţă de cau
za socialismului, să asigurăm ridi
carea continuă a capacităţii de a- 
părare a ţării. în acest spirit tre
buie înţelese şi hotărîrile de la 
Budapesta din primăvara anului 
1969 privind perfecţionarea cola
borării .dintre armatele tăriţor 
membre ale Tratatului de la Var
şovia; s-a pornit de la necesitatea 
întăririi capacităţii de luptă a fie
cărei armate naţionale pentru a fi 
gata să lupte in comun cu cele
lalte armate prietene, în cazul unei 
agresiuni dezlănţuite în Europa de 
forţele imperialiste, împotriva u- 
nui stat membru al acestui Tra
tat.

Pornind de la răspunderea ce 
revine partidului şi guvernului ţă
rii noastre, ca unici conducători 
ai forţelor noastre armate, luăm 
toate măsurile pentru ridicarea ca
pacităţii de luptă a armatei, asi
gurînd ca ea să fie gata, în caz 
de nevoie, să-şi îndeplinească atît 
îndatoririle faţă de poporul român, 
cit şi obligaţiile asumate în rela
ţiile cu celelalte ţări socialiste. In 
spiritul acordurilor de la Buda
pesta, întărim colaborarea cu ar- 

_ matele frăţeşti, pe baza principi
ilor relaţiilor dintre ţările socia
liste. In acelaşi timp va trebui să 
dezvoltăm colaborarea şi prietenia 
cu armatele tuturor ţărilor socia
liste; pornim de la faptul că forţa 
sistemului socialist mondial constă 
in unitatea indisolubilă a tuturor 
ţărilor socialiste; că numai prin 
afirmarea pe plan internaţional a 
acestei unităţi, a colaborării active 
a tuturor statelor socialiste, siste
mul mondial socialist îşi poate e- 
xercita tot mai puternic rolul său 
in viaţa internaţională, că numai 
astfel forţele păcii, forţele antiim- 
perialistc pot împiedica dezlănţui
rea unui nou război.

Dezvoltarea colaborării dintre 
armatele noastre, în conformitate 
cu principiile care stau la baza re
laţiilor dintre ţările socialiste şi cu 
tratatele în vigoare, exclude orice 
amestec în treburile interne ale 
vreunei ţări sau ale vreunei arma
te care colaborează în cadrul aces
tor tratate. Singurul conducător al 
forţelor noastre armate este parti
dul, guvernul, comandamentul su
prem naţional. Numai acestea pot 
da ordine armatei noastre şi numai 
aceste ordine pot fi executate în 
Republica Socialistă România! (A- 
plauze prelungite).

Aşa cum am arătat mai înainte, 
noi pornim de la faptul că forţa 
şi tăiâa oricărei armate populare 
constă în strînsa ei legătură cu 
poporul, în lupta lor comună — 
şi de aceea în statul socialist, pro
blemele forţelor annate, ale apără
rii patriei constituie parte insepa
rabilă a construcţiei socialiste. In 
condiţiile existenţei imperialismu
lui, nu se poate vorbi de construc
ţia socialistă, fără ca partidul co
munist, statul socialist să se îngri
jească de organizarea forţelor ar
mate, să răspundă în faţa propriu
lui popor — cit şi a clasei mun
citoare de pretutindeni — de înde
plinirea acestei îndatoriri hotărî- 
toare pentru victoria socialismului. 
Tocmai de aceea nu se poate con
cepe în nici un fer cedarea vreu
nei părţi, cit de mici, a dreptului 
de comandă şi de conducere a for
ţelor armate de către partid, de 
către guvern. (Aplauze prelungite).

(Continuare în pag. a III-a)

Dezvoltarea multilaterală a judeţului nostru, lărgirea necon
tenită a potenţialului său productiv şi urbanistic, este legată în 
mod nemijlocit de înfăptuirea însemnatului volum de investiţii 
alocat în acest an, de finalizarea în termen a unor importante 
obiective.

Experienţa acumulată în decursul anilor demonstrează că pre
gătirea temeinică a investiţiilor, crearea, chiar de la început, a 
unor condiţii optime, constituie factorul hotăritor în realizarea la 
termen a obiectivelor planificate. In multe cazuri, însă, proiec
tanţii, constructorii şi beneficiarii au neglijat acest mare adevăr, 
dovada cea mai elocventă constituind-o în acest sens ritmul cu 
totul nesatisfăcător de lucru înregistrat în prima lună a acestui 
an. Cauzele şi implicaţiile acestei stări de lucruri au constituit 
obiectul investigaţiilor noastre pe cîteva din şantierele sibiene ale 
I.J.C.M. şi Şantierului 505 Sibiu.

Un prim popas l-am fScut la în
treprinderile ce sínt beneficiarii Şan
tierului 505. Obiectivele al căror 
termen de punere în funcţiune îl 
constituie anul 1970, sínt multiple 
şi de valori diferite. Tot atît de mul
tiple sínt însă şi cauzele1 ce au ge
nerat nerealizarea sarcinilor de plan 
în prima lună a anului. Faţă de sar
cinile anuale, fiecărei luni îi revine 
o pondere de 8,33 la sută. Dar, cit 
s-a realizat?

„In general, ritmul lucrărilor în 
prima lună a anului a fost nesatis
făcător. Ar fi necesară intensificarea 
activităţii deoarece fronturi de lu
cru masive există atît pentru iarnă 
cit şi pentru vară" — ne^spune loan 
Simion, inginer şef investiţii de la
U.P.A.S. Ar fi necesar... dar, cîte nu 
sínt necesare! ?

Folosind tandemul constructor— 
beneficiar, am dat curs părerii unor 
specialişti:

Ing. Iosif Sinu — şef de lot Şan
tierul 505 Sibiu: „După 25 de ani 
de lucru în construcţii, consider că 
cine pune bine piciorul în primul 
trimestru, are asigurată realizarea 
planului pe întregul an".

Emílián Simán — diriginte de şan
tier U.P.A.S.: „Front de lucru exis- 
tînd, s-ar putea executa o serie de 
lucrări de interior"...

Depanaj

Ing. Octavian Vîlceanu — Inginer 
şef Şantier 505: „E necesară folosi
rea cu maximum de randament a 
utilajului existent".

loan Luca — diriginte de Şantier 
I.R.U.M. Sibiu: „Trebuie să existe o 
mai mare stabilitate a şefilor de lot, 
o permanentizare a lor şi, dacă este 
posibil, fiecare şantier să aibă unul".

I. Galaftion — maistru la Uzina 
mecanică Sibiu: „E nevoie de o mai 
bună organizare a parcului de ma
şini şi de o mai mare înţelegere din 
partea instalatorilor"*

La tot pasul cîte 
un... ţap Ispăşitor

Totul este necesar, totul concură 
la realizarea planului de investiţii 
pe anul în curs. Dar cum vom reu
şi să realizăm ceea ce ne-am pro
pus cînd nu ştim să folosim orice 
minut, orice moment al zilei de lu
cru? La tot pasul anotimpul e de 
vină, la tot pasul lipsa forţei de 
muncă e vinovată, la tot pasul jse 
găseşte un „ţap Ispăşitor", In rea
litate însă, Ia tot pasul întîlneşti 
utilaj nefolosit, descoperi lipsă da 
personal tehnico-ingineresc, munci
tori absenţi pentru că sínt Ia.,, ma
să etc. In ziua investigaţiei noastre, 

U .P.A .S . î " r -r t t e ţ " p ă r 
ticică dintr-o zi de lucru — s-ar pu
tea spune obişnuită! La hala de 9 000 
mp — unul din obiectivele In con
strucţie, am găsit o bandă de usca
re a cărămizilor în „repaus", un au
tocamion şi două betoniere ce „mai 
răsuflau" şi ele după atîta... lucru. 
La sala de mese (alt obiectiv) a gru
pului social, o bandă transportoare 
de ciment aştepta... sosirea primă
verii. Pe şantierul uzinei „Balanţa", 
o staţie proprie de 1 000 litri pentru 
prepararea betonului era de asemeni 
în pauză. In aceeaşi situaţie se afla 
şi betoniera de la I.R.U.M. La Uzi
na mecanică un excavator stă de 3 
zile şi aşteaptă coloana de maşini 
necesară la transportul pSmîntuluL 
Apoi. deşi este iarnă, n-au fost crea
te în suficientă măsură fronturi pen
tru lucrări de interior. Dar, chiar a- 
coio unde există aceste fronturi, tot 
nu sínt folosite. Motivele: instala
torii n-au asigurat încălzirea, echi
pele de tinichigii au fost detaşate la 
Sebeş Alba unde so apropie scaden
ta şi unde s-au mobilizat toate tor
tele. Mai sínt şi cazuri cînd con
structorul doreşte să execute lucrări 
de interior, dar fiindcă acestea Im
pietează asupra bunei desfăşurări a 
procesului de producţie din secţie, 
nu primeşte aprobarea beneficiaru
lui.

„Faptul că şefii de lot lucrează pe 
şantier perioade scurte de timp, are

(Continuare în pag. 8 III-a)

V. BARBU
E. DAVID

0  Apariţii filatelice. Ma
gazinul sibian „Filatelia“ a pri
mit zilele acestea o serie de e- 
misiuni filatelice interesante. 
Amintim aici „Măştile folclori
ce“, creaţii populare din diferi
te regiuni ale ţării, prezentate 
într-o paletă cromatică bogată. 
Au mai apărut plicurile „Anul 
nou“, avînd 4 mărci poştale. 
Este expus spre vînzare şi „în
dreptarul filatelistului“ ce con
ţine selecţiuni din emisiunile 
româneşti în diferite cataloage, 
ediţia 1970, începind din anul 
1900, precum şi lista de pre
ţuri a întreprinderii „Filatelia“. 
Totodată au fost primite şi di
ferite tipuri de clasoare din 
Polonia şi Ungaria.

gaz
Produşi noi la „Chimi-

Dintre realizările de sea
mă obţinute în cadrul Institu
tului de cercetări „Chimigaz“ 
din Mediaş, se remarcă produ- 
şii „Romacril“. Dintre aceste 
produse amintim: „Romacrilul 
E.L.P.“, care s-a dovedit a fi 
un bun liant termoplastic în 
confecţionarea încălţămintei; un

alt produs asemănător, verificat 
la Fabrica de confecţii Bucu
reşti, este liantul pentru caşe- 
rarea spumelor poliuretanice, 
folosit în industria textilă; alţi 
doi produşi de o mare impor
tanţă sínt ER 141 şi ER 350 ca
re vor fi folosiţi în pielărie şi 
anume la obţinerea pieilor cu 
faţă corectată.

II  Prin reducerea preţu
rilor la televizoare. Desfa
cerile magazinelor de speciali
tate din Sibiu au înscris, lună 
de lună, la acest capitol, curbe 
mereu ascendente. în  decembrie 
1969, numărul aparatelor vîn- 
dute s-a dublat faţă de media 
lunilor precedente, iar în ia
nuarie a.c., cifra desfacerilor 
reprezintă triplul celei din a- 
ceeaşi lună a anului trecut.

i i  Conferinţa. Astăzi, la ora 
18, în sala „Tineretului", Casa de 
cultură a municipiului Sibiu or
ganizează conferinţa Ultimele 
evenimente internaţionale. Va 
vorbi Ilie Şerbănescu, red act or 
la revista „Lumea“.

«ţar**'
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Doi
„co leg a“
ş i . . .

Miron Tatu din Slimnic a- 
re mare slăbiciune pentru 
cuvîntul ..colega-1. Cu acesta, 
însă, îl dezmierda îndeosebi 
pe loan Preda, magaziner 
la Baza de recepţie din Si
biu. Şi aşa au ajuns ei, de 
la colega la colega, să pună 
la cale o învîrteala. Primul 
făcea pe delegatul de batoză 
şi. trebuia să predea uiumul. 
Al doilea se făcea că-1 pri
meşte. In fond, mişcarea a- 
vea loc numai în scripte. Ca
re era afacerea? Baza plătea 
cu 0,70 lei kilogramul de 
griu. Tatu îi plătea lui Preda 
1,50 lei, iar acesta avea aran
jamentele sale. In vremea a- 
ceasta, Tatu vindea şi el gri
ul la un preţ bunicel... Fie
care cu partea lui, din cele 
peste 5 000 kg. După judeca
tă, cei doi doresc să-şi spună 
din nou „colega“ şi să fie cit 
mai aproape unul de celă
lalt. ..

E tern a
poveste

Nu vă grăbiţi cu presu
punerile. Numai în romanţă 
se spune că femeia este eter
na poveste. La Sibiu, eternul 
basm este cel cu circularea 
corectă a autobuzelor I.T.S. 
Dar să intrăm în subiect. 
Zeci de sibieni se pling zil
nic de servirea defectuoasă 
pe care le-o oferă I.T.S. Spi
cuim cîteva din neajunsuri. 
Cînd pleacă de la garaj în 
cursă, sau cînd se retrag, şo
ferii mînă cu toată viteza, în 
loc să transporte călătorii de 
pe traseu. Aşa s-a întîmplat 
In dimineaţa zilei de 27 ia
nuarie, pe traseul nr, 2,. îr\ 
staţia Anton Pann. In ace
eaşi zi, în timpul cursei, „Du
blura“ de Hipodrom — au
tobuzul 31 Sb 163 — la una 
din curse, nici n-a oprit în 
staţia de la teatru, deşi tre
cea goală.

Poate că ar trebui umblat 
pe la „cutia cu viteze“.

Năravul
Măriei

María Marin din comuna 
Turnu Roşu, îşi schimbă 
foarte des hainele, dar năra
vul — ba. Pentru că are mi
na „lungă“, a făcut un an de 
închisoare. Dar m3 s-a astîm- 
părat. Intr-o seară a plecat 
din spitalul în care era inter
nată şi s-a dus după „cum
părături“. A intrat la maga
zinul „Confecţia“ din Sibiu. 
A îmbrăcat un palton şi a 
întins-o... iepureşte. In ace
eaşi seară a mai furat şi o 
fustă de tergal, de la magazi- 

, nul „Moda“. Dar a fost în- 
\  călţată Imediat. Nu i-ar stri

ca şl e uniformă. In dungi...

Cavalerul
Nobil

yictor Nobil s-a dovedit a 
îl mare gentleman, pe banii 
statului. Şi era cavaler de 
mîna întii, purtător al co
lanului de frunză verde 
„Strîmbâ lemne“. Ca pădu
rar în comuna Aţei, de fapt, 
nu strîmba,, c i.. .  „topea“ 
lemnele. Hălăduia băiatul ca 
în .,„ codru. .Vindea lemne 
fără bon şi bănişorii îi punea 
la teşcherea. Gu micul său 
„talent“ strînsese, pînă una 
alta, vreo 5 000 de lei, cică 
ar fi avut planul să agoni
sească pentru u n ...  autotu-

. rism. Dar a avut pană. Or
ganele competente n-au stat 
de lemn-tănase, ci i-au des
coperit afacerile. L-au trimis 
în Judecată ş l . .. restul se 
înţelege.

M. SLÂTINEANU

\____J

R o a d e le
c o m p e te n ţe i
p ro fe s io n a le

In anul trecut, între cei doi soţi, 
inginerii Alexe Iancu, şeful fermei 
nr. 1 vegetale, şi Eugenia Iancu, şe
fa fermei nr. 3 viti-poniicole din 
Bazna, apartinînd I.A.S. Mediaş, a 
pornit, tacit, o întrecere. Cum era 
şi firesc, fiecare dorea ca la finele 
anului 1969 să poată înregistra pro
ducţii şi beneficii peste plan cit mai 
mari. Pînă la urmă cu toate efortu
rile depuse, rezultatele nu au fost 
chiar pe măsura dorinţelor lor. „De
şi am realizat producţii destul de 
bune, am pierdut „întrecerea" — ne 
spune cu vădită părere de rău in
ginerul Aiexe Iancu. La griu am 
scos abia 2 616 kg la hectar, la po
rumb boabe — 3 400 kg, iar la stru
guri — 4 883 kg la hectar. . ."

Rezultatele fermei nr. 3 sínt, intr- 
adevăr, mult superioare, cu toate că 
nici aici, la struguri, planul nu a 
fost îndeplinit, datorită condiţiilor 
climatice nefavorabile. în schimb, în 
livadă s-a realizat o recoltă bogată. 
De la fiecare din cei 9 420 pomi p'e 
rod s-au obţinut 103 kg fructe. De
sigur, la prima vedere pare un lucru 
obişnuit, mai ales că în ultima vre
me la ferma pomicolă din Bazna a- 
semenea producţii sínt tot mai des 
intîlnite. Confirmarea o avem şi în 
următoarele cifre: în 1966 se reali
zează 102 kg fructe de la fiecare 
pom, în 1967 — aproape 94 kg fruc
te, în 1968 — peste 119 kg fructe, 
iar in 1969 se obţin 103 kg.

Merită subliniate in mod deosebit 
metodele folosite de lucrătorii din 
fermă, conduşi de inginera Eugenia 
Iancu, pentru obţinerea unei aseme

nea producţii. După cum am aflat, 
factorul determinant îl constituie 
preocuparea permanentă pentru în
treţinerea si fertilizarea solului, pen
tru prevenirea şi combaterea dăună
torilor. Să ne oprim puţin asupra ti
nóra dintre principalele măsuri luate 
în acest, sens de către conducerea 
fermei. Întreţinerea solului se face 
printr-o arătură de toamnă, urmată 
de grăpat şi discuit primăvara. Pe. 
rînd şi în jurul pomilor se execută 
prăşitul manual. începind cu anul 
1968 combaterea buruienilor se face 
pe cale chimică. In ceea ce priveşte 
fertilizarea solului, toamna se aplică 
importante cantilăti de îngrăşăminte 
chimice şi naturale, iar primăvara 
se administrează sare potasică şi a- 
zotoase.

Depăşirea producţiei de fructe a 
adus în final fermei un beneficiu 
peste plan de, circa 300 000 lei. Pen
tru anul 1970 s-a prevăzut obţinerea 
a peste 100 kg fructe de la fiecare 
pom. Măsurile care să contribuie la 
realizarea acestei sarcini au fost şi 
ele stabilite din timp, multe din ele 
fiind aplicate încă din toamnă. Este 
vorba de executarea arăturilor, apli
carea îngrăşămintelor chimice şi na
turale, combaterea dăunătorilor prin 
stropiri repetate etc. Măsuri identice 
au fost luate şi la ferma nr. 1. Iată 
deci că „întrecerea" între cei doi 
soţi se reia şi în 1970.

Rămîne de văzut dacă şi de data 
aceasta victoria va surîde numai in
ginerei sau, in interesul ambelor fer
me, noua întrecere se va termina 
la. .. egalitate.

P. BADEA
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Un nou cămin

Pentru asigurarea unor condiţii 
lot mai bune de viaţă salariaţilor 
Combinatului textil din Cisnădie, 
recent a fost dat în folosinţă un 
nou cămin pentru nefamilişti. No
ua construcţie are 115 locuri, cu 
un confort de gradul I; fiecare 
cameră, cu cite două locuri, este 
înzestrată cu mobilier modern, cu 
chiuvete de apă etc. In noul că
min s-au mutat 115 muncitoare

Cumpăraţi un ghiveci cu flori 
pentru cei dragi, gindiţi-vă şi 
la cei care în sera I.G.O. Cis
nădie, întreţin o primăvară 

veşnică

Foto H. BUCHFELNEK

CONSEMNELE NECESARE
evidenţiate în întrecerea socialistă 
şi care au depus sute de ore de 
muncă patriotică la lucrările de 
construcţie.

I. STREZA

Poeziei lui Nicolae Stoe, aşa vins că „cine face un asemenea 
cum se relevă ea în volumul pu- lucru / înseamnă că e foarte aproa-
blicat anul trecut, îi lipseşte nu pe de marmură / şi părpintul pe
aţii profunzimea, cit tentaţia aces--. _ cave se află / şi astfalUil pe care-i
teia, curajul de a destrăma pojghi
ţa lucrurilor, de a pătrunde în 
straturi adinei, acolo unde se dos
pesc sensurile grave ale existenţei; 
unde clocoteşte lava marilor şi sur
prinzătoarelor prefaceri fenome
nale. Nu-i de mirare că poetul se 
iroseşte deseori într-o imagistică 
pur verbală, fără temeiuri impli
cite, cu o semantică vagă şi difu
ză. De aici timida radicalizare a 
gîndirii poetice şi, în acelaşi timp, 
dificultatea cititorului de a găsi în 
această plachetă cîteva secvenţe 
memorabile. „Consemnele“ sínt nu
mite, indicate, declamate chiar, în
să nu se merge mai departe la de
păşirea senzoriului declarat, coti
dian, la re-dimensionarea realului 
o dată cu filtrarea acestuia prin- 
tr-un fond aperceptiv şi sensibi- 
lizator personal. Poet al trepidaţiei 
diurne — mai ales în prima parte 
a volumului — Nicolae Stoe aude, 
vede, consemnează, dar nu intu
ieşte vibraţia ascunsului de care 
se teme, ocolindu-1 cu derutante 
metafore transparente.

Această impresie de la distanţă 
poate fi neconcordantă cu aceea 
asigurată de confruntarea directă 
cu textul. Recunoaştem în poeziile 
din primul grupaj pe cîntăreţul 
fantei, al actului muncii în feluri- 
tele-i ipostazieri, conştiinţa meni
rii de a perpetua datele elementa
re însă necesare ale lumii prin în
nobilare cu sens uman asociindu-se 
cu sentimentul dăruirii civice, con

sult sprijinite picioarele, / să devi
nă soclu“ (Aproape de statui). Fă
ră simplitate ostentativă se încro
pesc marginalii la rosturile pămin- 
teşti ale omului angajat în ime-

C R O N I C A

L I T E R A R Ă
diat, în fizic, în eroismul acţiunii 
de fiecare clipă, cînd firea îşi frin
ge zăvoarele şi este modelată în 
acord cu aspiraţii şi cerinţe vita
le. Mai degrabă făuritor decit 
creator, omul se exteriorizează în 
lucrurile din jur, pe care le domi
nă ca supra-consemn, mai necesar 
ca oricare altul, devreme ce totul 
este numai datorită lui, chemării 
sale de a trăi în „Zăpezile albe şi 
zăpezile negre din elemente“, pen
tru a le da forme, sensuri, tra
iectorii în timp, cu fireasca mîn- 
drie că „într-o zi fiecare bărbat 
rămîne sprijinit cu capul / într-un 
cer de fîntînă / într-o lumină de 
rîu“, întru amintirea generaţiilor.

Dacă pînă acum ideea perpetui
tăţii — axul central al. cărţii — a 
luat cursul 'exteriorizării în fapte 
şi dovezi materiale, Sn următorul

ciclu, „Intre noi“, aceeaşi idee îşi 
limitează sfera de exercitare fără 
. a-şi sărăci semnificaţia, deoarece 

mai puţi« i;,-neeeser“ este- un 
.alt consemn: iubirea. Locul lucru
rilor îl iau aici sentimentele iar 
dialogul cu făptura iubită devine 
o reflecţie — fără fior filozofic — 
asupra crosului conceput ca joc 
sacru, nevinovat şi cast ritual pă- 
mîntesc, izvor de viaţă ale cărui 
ape miraculoase dau atingeri şi în
sufleţire veacurilor în trecere, 
,înălţimilor zilei“ : „cînd va fi să 
se-ntunece, / copacii îşi vor apleca 
peste drumuri lumina din crengi / 
. . .  I iar tu  vei ghici după zborul 
păsărilor că din clipă in clipă / 
din trunchiul fiecărui copac o să 
răsară soarele“ (Pentru un timp).

Asemenea intenţii poetice nu gă
sesc de fiecare dată albia comuni
cării şi se pulverizează în gratui
tăţi de expresie. Organizarea trăi
rilor lirice înaintează anevoios şi- 
pe alocuri, stîngaci, cu mişcări 
greoaie de factură prozaică, cu ne
glijenţe stilistice t de tipul „înnop
tăm în aceeaşi gară, fiecare cu a- 
mintirile pline de importanţă“, 
„clipă de mare intimitate“, „aici 
e partea de inventivitate“, cu re
petiţii inexpresive, nejustificate, 
puerile ca „E inutil să mai plîngi, 
draga mea, inutil“, adăugîndu-li-se 
şi ispita manierismului. O dată cu 
funcţionarea unei conştiinţe artis
tice mai exigente, autocritice, poe
tul are şansele definirii şi afirmă
rii, ceea ce ne îndreptăţeşte să 
aşteptăm următoarea apariţie edi
torială.

ILIE GUŢAN

Măsuri utile
la ll. T. S.

Începind din luna ianuarie, în
treprinderea de transporturi Sibiu 
a trecut la efectuarea, în atelierele 
proprii, a unor reparaţii capitale 
de autobuze. Pînă acum s-au re
parat capital 4 motoare. Eficienţa 
acestei măsuri se concretizează în 
reducerea imobilizărilor de autobu
ze de la 28 zile la 5, pe lingă di
minuarea costului reparaţiilor.

Şedinţă de cenaclu
După cum s-a stabilit in biroul 

Cenaclului literar din Sibiu, şe
dinţele de lucru se 'vo r ţine bilu
nar, începind de la ora 17, la se
diul cenaclului, din Piaţa 6 Mar
tie. în cadrul şedinţei de astăzi, 
va fi supusă discuţiei poezia şi un 
fragment de exegeză literară ale 
lui Gh. Grădinarii. Sínt invitaţi 
să participe foţi iubitorii de lite
ratură.

Seară de romanţe 
si poezie

Astăzi la ora 19,30, pe terasa 
clubului „Independenţa“, va avea 
loc obişnuita seară de romanţe şi 
poezie, la care îşi vor da con
cursul numeroşi solişti vocali şi
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TIMPUL .

Vreme relativ călduroasă cu ce
rul schimbător. Vîntul va sufla 
slab din sectorul vestic şi sud-ves- 
tic. Temperaturile minime vor fi 
cuprinse între minus 4 şi plus 1 
grad, iar cele maxime vor oscila 
între plus 3 şi 7 grade. Dimineaţa 
ceaţă locală.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Păcatul dragos

tei (orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 
19;00; 21,00); ARTA: Călugăriţa (o- 
rele 9,30; 12,00; 15,00; 17,45; 20,30); 
TINERETULUI: La război ca la 
război (orele 10,00; 12,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30); 7 NOIEM
BRIE: Răutăciosul adolescent ic
rele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi
20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Opera
ţiunea Lady ' Chaplin (orele 9,00; 
11,15; 14,00; 16,30; 19,00; 21,15); 
TINERETULUI: Omul care valora 
miliarde (orele 10,00; 16,30; 18,30;
20,30); UNIREA: O zi nu tocmai 
norocoasă (orele 10,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Baltagul 
(orele 11,00; .14,00; 16,00; 18,00 şi 
20,00).

AGNITA: 8 MAI: Omul momen
tului (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi
20,00).

OCNA SIBIULUI: Soarele vaga
bonzilor (orele 17,00 şi 19,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Un glonte pentru general (orele
18.00 şi 20,00).

BAZNA-BÄI: Maraton (orele
17.00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AU
GUST: Omul care valora miliarde 
(orele 17,00 şi 19,00).

TEATRU
La Teatrul de stat din Sibiu, ora 

10,00, va avea loc spectacolul cu 
piesa Gaan von Salzburg, iar la 
ora 19,30, piesa Amphitryon, sec
ţia germană.

TELEVIZIUNE
17.00 Consultaţii pentru elevi. 

Limba română (cl. a XH-a).
17.20 Chimie (cl. XI — XII).
17,40 Tele-cinema pentru copii.
18.00 Lumea copiilor.
18,25 Actualitatea în economie.
18.45 Muzică populară la cererea 

telespectatorilor.
19.00 Telejurnalul de seară.
13.20 Reflector.
13.30 Mai aveţi o întrebare? 

Emisiune de cultură ştiinţi
fică.

20.45 Muzică uşoară pe 16 mm.
21,15 Cadran.
21.45 Telejurnalul de noapte.
21,55 Campionatul european de

patinaj artistic. Proba de fi
guri libere femei.

22.30 închiderea emisiunii.O scenă din spectacolul cu piesa Gaan von Salzburg

FOTBAL

DUMINICĂ -  primul 
joc de verificare
C.S.M. Sibiu—Jiul Petroşani

După cum se cunoaşte, liderul 
seriei a doua a diviziei naţionale 
B C.S.M. Sibiu, şi-a început pre
gătirile in vederea returului încă 
de la 7 ianuarie. In primele două 
etape ale pregătirii s-a pus accen
tul pe condiţia fizică generală şi 
specifică, pe creşterea nivelului 
tehnic. Dacă în prima perioadă 
s-a lucrat efectiv la sporirea gra
dului de efort, în ultimele două 
săptămini lotul C.S.M.S. a efectuat 
zilnic cite două antrenamente, ri
nul de condiţie fizică şi altul de 
control al balonului.

începind de duminică formaţia 
noastră intră în cea de-a treia eta
pă pregătitoare precompetiţională, 
perioadă în care se urmăreşte men-

instrumentişti, precum şi recita
tori, dintre care amintim: Eleonora 
Ţiboc, soţii Silvia şi Ion Radu, Pa
ul Mocanu, Silvia Popescu, Romul 
Petrişor, Titus Şerban, Dora Ber
ger, Stela Harhoi, ing. Mircea 
Georgescu (la fierăstrău); recitato
ri: Costel Rădulescu, artist eme
rit, Ilie Frăţilă, Adriana Opriş, 
Teodora Buzoianu.

0 eficientă raţio
nalizare tehnică

Electricienii loan Ciobotaru şi 
Vasile Cristea, împreună cu lăcă
tuşul mecanic loan Marinescu, du
pă laborioase experienţe, au reuşit 
să recondiţioneze sîrma veche de 
la motoarele de tramvaie şi să o 
valorifice la rebobinarea altora.

Prin aplicarea acestei raţionali
zări, cei trei muncitori de la între
prinderea de transporturi Sibiu 
realizează o economie de 6 000 lei 
la fiecare rebobinaré de motor.

Clubul C.F.R. 
s-a redeschis

Duminică seara a avut loc re
deschiderea clubului C.F.R. La fes
tivitatea inaugurală au participat 
numeroşi tineri care au aşteptat 
cu nerăbdare acest eveniment. A 
urmat dans la care şi-a dat con
cursul formaţia sibiană de muzică 
uşoară „Colibri“.

ţinerea condiţiei fizice, stabilirea 
„ l l “-ului de bază, omogenizarea 
pe compartimente şi în ansamblu, 
precum şi imprimarea unor sche
me tactice. De aceea, timpul care 
a mai rămas pînă la începerea re
turului campionatului (15 martie) 
va fi folosit prin antrenamente zil
nice care vor alterna cu partide 
de verificare. In această perioadă 
sibienii vor susţine circa 10 jocuri 
amicale. Primul va avea loc du
minică în compania puternicei e- 
chipe de primă categorie Jiul Pe
troşani. Antrenorii M. Negru şi
N. Popa intenţionează să ruleze, 
în acest prim joc de verificare, în
tregul lot. Partida are loc, începind 
cu ora 12, pe stadionul Voinţa şi 
constituie începerea seriei „ami
calelor“ incit, o dată cu reluarea 
campionatului componenţii C.S.M. 
Sibiu să atingă cea mai bună for
mă cu care să reia startul pentru a- 
tingerea scopului propus — pro
movarea în divizia naţională A. ,

Sala Şcolii 
sportive Sibiu 

redată 
activităţii

Timp de aproape două luni, sala 
de sport a Şcolii sportive din Si
biu a suferit unele amendjări. Po
deaua — putrezită pe alocuri — 
a fost înlocuită cu parchet, după 
ce, în prealabil, a fost turnată şi 
o placă de beton. Paralel cu a- 
ceasta, s-au făcut şi unele repara
ţii la instalaţiile iehnico-sanitare, 
la vestiare.

începind cu data de 3 februarie 
sala a început să primească la an
trenamente elevii baschetbalişti şi 
voleibalişti, iar duminică, pe par
chetul nou vopsit, echipele Şcolii 
sportive se vor întrece in cadrul 
diviziei naţionale şcolare la volei 
şi baschet.
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Muzeul Br
ANUNŢĂ VACANT

— un post de muzeograf, specialitatea farmacist 
pentru secţia de istoria farmaciei.
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Cuvintarea tovarăşului
NICOLAE CEAUŞESCU

(Urmare i3in pag, I)
Aş, dori să fiu bine înţeles, to

varăşi, şi de aceea repet încă o 
dată, că ne îngrijim permanent de 
întărirea colaborării atît cu arma
tele ţărilor care fac parte din Tra
tatul de la Varşovia, cit şi cu a r
matele celorlalte ţări socialiste. A- 
ceastă colaborare, pregătirea co
mună pentru a fi in stare să lup
tăm împotriva oricărei agresiuni, 
constituie una din obligaţiile fiecă
rui partid şi guvern, fac parte in
disolubilă din politica de construc
ţie socialistă, din politica solidari
tăţii internaţionale, a internaţiona
lismului proletar, care a caracterizat 
şi caracterizează întreaga activita
te a partidului şi guvernului român 
(Aplauze puternice, prelungite).

Pornind de la aceste consideren
te, în calitatea mea de comandant 
s.uPr.?m atraß atenţia asupra nece
sităţii de a se lua toate măsurile 
pentru întărirea continuă a capaci
tăţii de luptă a forţelor noastre 
armate, pentru dezvoltarea conti
nuă a colaborării cu armatele ţă 
rilor frăţeşti din Tratatul de la 
Varşovia, cit şi ale celorlalte ţări 
socialiste, văzînd în aceasta înde
plinirea botărîrilor partidului nos
tru. Putem spune, tovarăşi, că a r
mata noastră dispune de tot ceea 
ce. ?sţe necesa<" pentru a-şi înde
plini întotdeauna îndatoririle faţă 
de popor, faţă de aliaţii şi priete
nii noştri din ţările socialiste fră
ţeşti, că armata noastră va fi în
totdeauna la postul său. Dacă va 
apare necesitatea, ea îşi va face 
cu prisosinţă datoria. (Aplauze pu
ternice, prelungite).

STIMAŢI TOVARĂŞI,
M-am referit mai pe larg la u- 

nele probleme privind ridicarea 
capacităţii de luptă a armatei noas
tre, deoarece trebuie să veghem 
continuu ca militarii să dispună de 
condiţiile şi mijloacele necesare 
pentru a-şi putea îndeplini 'înda
toririle ce le revin. In preocupările 
noastre privind dezvoltarea con
strucţiei socialiste un Ioc important 
îl ocupă şi-l va ocupa, în conti
nuare. înzestrarea şi dezvoltarea 
armatei.

Cunoaşteţi planul de dezvoltare 
a economiei pe 1970 — şi aş dori 
să arăt. cu acest prilej, că realiza
rea lui a început în condiţii pe 
care le-aş caracteriza ca foarte 
bune. Pe prima lună a acestui an 
ritmul de creştere a producţiei in
dustriale, faţă de ianuarie 1969, 
este de 15,6 la sută, un ritm deo
sebit de înalt; acesta e un început 
bun care demonstrează că dispu
nem de suficiente forţe şi capaci
tăţi de producţie pentru ca planul 
pe 1970 să poată fi nu numai rea
lizat, ci chiar depăşit.

Intre preocupările actuale ale 
partidului şi statului nostru un 
loc important îl ocupă îmbunătă
ţirea conducerii activităţii sociale. 
Sint în curs de aplicare un şir de 
măsuri luate la sfîrşitul anului 
trecut; se elaborează o serie de al
te hotărîri menite să asigure în
făptuirea sarcinii trasate de Con
gresul al X-lea, ca pînă la finele 
acestui an, să generalizăm preve
derile Conferinţei Naţionale a par
tidului cu privire la perfecţionarea 
conducerii societăţii noastre socia
liste.

In acest cadru ne preocupăm, 
după cum se ştie, de o mai bună 
repartizare şi folosire a forţei de 
muncă de care dispunem. în  acest 
cincinal am obţinut succese mari 
în politica de repartizare judici
oasă a forţelor de producţie pe în
treg teritoriul ţării; în ce priveşte 
repartizarea forţei de muncă, şi 
îndeosebi a cadrelor de specialişti, 
n-am putea spune că stăm chiar a- 
şa de bine. O serie de unităţi cre
ate în cursul acestor ani, atît u- 
nităţile teritoriale-administrative 
judeţene, cit şi unităţile producti
ve nu sínt încadrate cu specialiştii 
necesari, deşi pe întreaga ţară a- 
vem suficiente cadre pentru a pu
tea asigura conducerea tuturor 
sectoarelor de activitate în condi- 
ţiuni bune. Dar cadrele de specia
lişti sínt concentrate în cîteva cen
tre mari, începînd cu Bucureştiul 
— şi de aceea, pentru a asigura 
înfăptuirea hotărîrilor Conferinţei 
Naţionale şi ale Congresului al 
X-lea, este necesar să trecem cu 
hotărîre la mai buna repartizare 
şi folosire a forţelor de care dis
punem.

Desigur, tovarăşi, aplicarea a- 
cestor măsuri ridică un şir de pro
bleme. Sínt oameni care stau de 
ani de zile într-o localitate, unii 
şi-au întemeiat acolo familii şi nu 
le vine desigur uşor să se mute; 
dar dumneavoastră, militarii, care 
de obicei vă mutaţi destul de des, 
ştiţi că se pot găsi — şi se găsesc 
pînă la urmă — soluţii pentru a 
se realiza aceasta corespunzător 
nevoilor societăţii. Specialiştilor 
care urmează să se transfere în al
te localităţi trebuie să le creăm 
condiţii bune, să le asigurăm lo
cuinţă şi posibilitate de muncă, a- 
tît pentru ei cit şi pentru familiile 
lor; de altfel în acest sens avem 
posibilităţi mai bune ca în trecut 
şi pentru ofiţerii şi subofiţerii for
ţelor armate.

Deci, înţelegînd greutăţile care 
se ridică, şi găsindu-le soluţii, tre
buie să realizăm şi să aplicăm pînă 
la capăt măsurile stabilite; ele sínt 
o necesitate pentru dezvoltarea ar

monioasă ,a tuturor zonelor ţării, 
pentru ridicarea nivelului econo
miei şi culturii pe întregul terito
riu al patriei.

Un alt grup de măsuri se referă 
la creşterea drepturilor şi a răs
punderii întreprinderilor şi unităţi
lor social-administrative în condu
cerea activităţii de construcţie a 
societăţii socialiste. Sínt în pregă
tire un şir de măsuri în domeniul 
lărgirii în continuare a atribuţiilor 
unităţilor economice în conducerea 
economiei, inclusiv în comerţul 
exterior, în realizarea planului de 
investiţii, in toate domeniile de ac
tivitate. Aceste măsuri sínt parte 
integrantă a programului nostru de 
făurire a societăţii socialiste mul
tilateral dezvoltate, care se bazea
ză pe mobilizarea largă a iniţiati
vei creatoare a oamenilor muncii, 
pe participarea nemijlocită a ce
lor ce muncesc la conducerea în
tregii activităţi sociale.

Avem în vedere în acelaşi timp, 
ca planul central de conducere a 
economiei şi a întregii vieţi soci
ale să funcţioneze mai bine decit 
pină acum, să îmbinăm conducerea 
unitară, dintr-un centru unic a în
tregii activităţi, cu larga indepen
denţă şi iniţiativă a maselor popu
lare. în aceasta constă, de altfel, 
una din caracteristicile esenţiale 
ale democraţiei socialiste pe care
0 înfăptuim în ţara noastră. 

Dezvoltarea democraţiei socialis
te, participarea tot mai largă a 
maselor de oameni ai muncii la 
conducerea întregii activităţi soci
ale, impun totodată creşterea răs
punderii fiecărui membru al soci
etăţii în îndeplinirea atribuţiilor 
şi sarcinilor încredinţate. Cu cit ci
neva ocupă în cadrul societăţii un 
rol de conducere mai însemnat, cu 
atît creşte răspunderea sa, cu atit 
se cere ca el să nu precupeţească 
nimic pentru îndeplinirea îndatori
rilor încredinţate de popor. Astfel 
concepem noi înfăptuirea măsuri- 
l° r de îmbunătăţire a conducerii 
activităţii sociale, dezvoltarea de
mocraţiei socialiste, creşterea răs
punderii fiecărui membru al so
cietăţii pentru făurirea orînduirii 
noi, pentru victoria comunismului 
în patria noastră. (Vii aplauze).

STIMAŢI TOVARĂŞI,
Daţi-mi voie să mă refer, pe 

scurt in continuare, la cîteva pro
bleme  ̂internaţionale, Ia politica 
externă a ţării noastre, care eşte 
parte inseparabilă a activităţii de 
construcţie a societăţii socialiste 
în România. După cum este cu
noscut, în centrul acestei politici 
n°i situăm colaborarea cu statele 
socialiste, considerind aceasta o 
cerinţă esenţială atît pentru în
făptuirea cu succes a construcţiei 
socialiste în ţara noastră, cit şi 
pentru afirmarea influenţei socia
lismului in lume. In acelaşi timp, 
acţionind în spiritul politicii de 
coexistenţă paşnică dintre state cu 
orinduiri sociale diferite, România 
dezvoltă larg relaţiile de colabo
rare cu toate ţările. La baza rela-
1 îîl nr cu alte state noi aşezăm prin
cipiile — care capătă o importan
tă sporită în viaţa internaţională 
şi o adeziune tot mai largă din 
partea popoarelor — ale respectă
rii independenţei şi suveranităţii 
naţionale, egalităţii în drepturi, a- 
vantajului reciproc, respectării 
dreptului fiecărui popor de a-şi 
hotărî dezvoltarea corespunzător 
voinţei sale, fără nici un amestec 
din afară.

în  activitatea internaţională noi 
pornim de la principiul că astăzi, 
mai mult ca oricînd, asigurarea 
securităţii şi păcii fiecărui popor, 
a întregii lumi, este strîns legată 
de participarea activă la rezolva
rea problemelor internaţionale a 
tuturor statelor — fie ele mari, 
mici sau mijlocii. Nici un popor, 
nici o naţiune care doreşte să a- 
sigure pe planeta noastră relaţii de 
colaborare şi bună înţelegere nu 
poate rămîne departe de lupta ge
nerală pentru înfăptuirea păcii 
mondiale.

O problemă deosebit de impor
tantă, care preocupă în ultimul 
timp partidul nostru este problema 
securităţii în Europa. Cunoaşteţi 
propunerile făcute în acest sens 
de ţările socialiste, şi nu mă voi 
referi Ia ele. Subliniez însă că pro
punerile pentru o conferinţă în 
problema securităţii europene au 
fost primite cu viu interes de toa
te popoarele de pe continent, de 
cercuri largi ale opiniei publice şi, 
într-o formă sau alta, ele au găsit 
adeziunea guvernelor din aproape 
toate statele din Europa. De a- 
ceea, noi apreciem că sínt condiţii 
prielnice pentru a se acţiona cu 
mai multă fermitate şi pentru a 
se ajunge la organizarea acestei 
conferinţe care — deşi nu-şi pro
pune şi nu va putea rezolva toate 
problemele din Europa — ar avea 
o marc însemnătate pentru crea
rea premiselor de soluţionare a o 
serie de probleme litigioase, pen
tru  aşezarea relaţiilor dintre ţări
le europene pe principii noi, pen
tru  dezvoltarea încrederii şi cola
borării între ele.

După cum ştiţi, o problemă deo
sebită a securităţii europene a re
prezentat-o şi o reprezintă proble
ma^ germană. Noi apreciem că 
schimbările care au avut şi au loc 
în Europa, inclusiv s ’.himbările ca
re s-au produs în Republica Fe

derală a Germaniei şi îndeosebi 
constituirea guvernului Brandt— 
Scheel, oglindesc deplasări poziti
va ,*n °Pmia publică, creează, con
diţii pentru a se aborda intr-un 
spirit mai realist această proble
mă. De aceea, noi am salutat tra
tativele care au loc sau urmează 
să aibă loc între unele ţări socia
liste şi R.F. a Germaniei, schimbul 
de scrisori dintre guvernul Repu
blicii Democrate Germane şi gu
vernul R.F. a Germaniei în vede
rea organizării unor discuţii care 
să ducă Ia recunoaşterea R.D.G. 
Noi apreciem că drumul tratative
lor şi discuţiilor este în momentul 
de faţă singurul drum rezonabil 
pe care se poate ajunge la soluţio
narea problemelor, litigioase, foar
te complicate.

Ne pronunţăm constant pentru 
recunoaşterea Republicii Democra
te Germane de către toate statele, 
pentru participarea ambeior state 
germane la rezolvarea probleme
lor europene, pentru recunoaşterea 
frontierei Oder—Neisse; conside
răm că toate acestea deschid căile 
pentru noi paşi spre îmbunătăţirea 
relaţiilor în Europa, spre întărirea 
securităţii pe continent.

Ne provoacă o deosebită îngrijo
rare agravarea situaţiei din Orien
tul Mijlociu ca urmare a intensi
ficării acţiunilor militare. Am afir
mat, nu o dată — şi dorim să a- 
firmăm şi acum — că nu se pot 
rezolva problemele litigioase din
tre state pe calea armelor, că este
necesar ca aceste probleme _ şi
deci şi cele dintre statele Orientu
lui Apropiat — să fie soluţionate 
pe cale paşnică, politică. Conside
răm că rezoluţia Consiliului de 
Securitate din noiembrie 1967, o- 
feră o bază pentru rezolvarea pro
blemelor din Orientul Mijlociu, că, 
în spiritul acestei rezoluţii, este 
necesar să se retragă neîntîrziat 
trupele israeliene din teritoriile a- 
rabe ocupate, să se ajungă la rc- 
cunoaşterea şi asigurarea integri- 
tŞtîî^ teritoriale şi a independenţei 
fiecărui stat, Ia instaurarea păcii 
în această zonă a lumii. Este ne
cesar, de asemenea, să se pun? ca
păt de îndată oricăror acţiuni mi
litare, care nu pot decit să Agra
veze încordarea din această regiu
ne. Trebuie să spunem, tovarăşi, că 
încordarea, acţiunile militare nu 
servesc deloc popoarelor din O- 
rientul Mijlociu, ci numai cercu
rilor imperialiste dornice de a-şi 
reinstaura dominaţia în această 
parte a globului.

De asemenea, considerăm că tre
buie intensificată activitatea pen
tru a determina Statele Unite să 
înceteze războiul din Vietnam, 
să-şi retragă trupele lăsind astfel 
poporul vietnamez să-şi rezolve 
singur problemele,_ fără nici un 
amestec din afară.*

Constituie o caracteristică a si
tuaţiei internaţionale de astăzi in
tensificarea luptei popoarelor îm
potriva dominaţiei imperialiste, 
pentru cucerirea sau apărarea in
dependenţei naţionale. Sínt ilus
trative în această privinţă o serie 
de evenimente recente dintr-un

. de ţări ale Americii Latine, 
Africii şi Asiei, unde forţele popu
lare se ridică tot mai hotărî.ţ îm
potriva dominaţiei coloniale sau 
neocoloniale, îşi afirmă viguros 
voinţa de a dispune singure de 
destinele lor, de a se elibera de 
jugul imperialist. în aceste condiţii 
este cu atît mai necesară intensi
ficarea luptei antiimperialiste; spo
resc posibilităţile frontului antiim- 
perialist de a obţine noi succese 
m  înfăptuirea păcii în lume, de 
a zădărnici acţiunile agresive ale 
imperialismului.

O problemă deosebit de impor
tantă care preocupă de mult timp 
omenirea şi care devine din ce în 
ce mai actuală, este problema dez
armării generale. Se discută do 
multă vreme despre aceasta; de 
mult timp funcţionează un comi
tet do dezarmare la Geneva, dar 
în vreme ce la Geneva au loc dis
cuţii despre dezarmare, cursa înar
mărilor continuă, cresc bugetele 
militare, cheltuielile pentru înar
mare depăşind anul trecut peste 
209 de miliarde de dolari. Este de 
înţeles, tovarăşi, că aceste cheltu
ieli reprezintă o grea povară pen
tru  toate popoarele, — şi trebuie 
să spun că aceasta ne impune şi 
nouă eforturi mari; nu este posi
bil ca intensificarea înarmărilor să 
nu se resimtă asupra condiţiilor 
de viaţă generale ale oamenilor — 
şi nici România nu poate face ex
cepţie in această privinţă; şi ea 
este obligată să aloce o parte mai 
mare din venitul naţional pentru 
înzestrarea armatei. De aceea, noi 
sintern vital interesaţi în realiza
rea unor progrese concrete in di
recţia dezarmării generale. Apre
ciem, tovarăşi, că este necesar să se 
acţioneze cu mai multă intensitate, 
ca toate popoarele să-şi ridice cu 
mai multă hotărîre glasul, să obli
ge guvernele să treacă în mod con
cret la realizarea dezarmării ge
nerale, şi în primul rînd a dezar
mării atomice. România apreciază 
că este necesar să se acţioneze ho- 
tărît pentru a se obţine succese 
concrete, fie cît de mici la început, 
pe calea opririi cursei înarmării, 
a trecerii practice la dezarmarea 
generală.

în spiritul principiilor politicii 
noastre internaţionaliste, de cola

borare cu toate partidele comu
niste şi muncitoreşti, cu toate for
ţele antiimperialiste, ne preocupă 
în mod deosebit căile pentru resta
bilirea şi întărirea unităţii mişcă
rii comuniste şi muncitoreşti, pen
tru instaurarea între partidele co
muniste şi muncitoreşti a unor re
laţii de solidaritate bazate pe în
credere şi respect reciproc, pe ne
amestec în treburile interne. Con
siderăm că problema unităţii miş
cării comuniste şi muncitoreşti este 
o problemă de prim ordin pentru 
triumful luptei antiimperialiste, 
Pentru pace, pentru dezvoltarea 
socialismului în lume. Realizarea 
unităţii mişcării comuniste presu
pune în primul rînd întărirea uni
tăţii şi creşterea forţei fiecărui par
tid comunist şi muncitoresc; in a- 
cest spirit acţionăm în relaţiile 
noastre cu toate partidele comu
niste şi muncitoreşti. Avem depli
na convingere că în mişcarea co- 
nhinistă şi muncitorească partide
le vor restabili unitatea nouă în
tre ele, unitate care să asigure 
dezvoltarea fiecărui partid şi, în 
acelaşi timp, întărirea colaborării 
lor internaţionaliste. (Aplauze pre
lungite).

Pornind de la răspunderea faţă 
de propriul nostru popor, faţă de 
popoarele din alte ţări socialiste, 
faţă de mişcarea comunistă şi 
muncitorească, faţă de forţele anti
imperialiste, Partidul Comunist 
Român şi guvernul ţării vor milita 
şi în viitor pentru unitatea ţărilor 
socialiste, a mişcării comuniste, 
pentru dezvoltarea colaborării cu 
toate popoarele, pentru întărirea 
unităţii tuturor forţelor antiimpe
rialiste, pentru triumful politicii 
de securitate şi pace în lume. Noi 
vedem în aceasta calea spre dez
voltarea şi înflorirea fiecărei na
ţiuni, spre triumful socialismului 
pe plan mondial. Avem deplina 
încredere în capacitatea de luptă 
a forţelor înaintate ale omenirii şi 
sintern convinşi că, peste greutăţile 
de astăzi, ele vor şti să acţioneze 
tot mai unite, să asigure victoria 
în lume a păcii şi socialismului. 
(Aplauze puternice, prelungite).

STIMAŢI TOVARĂŞI,
După cum aţi văzut, în anul de 

instrucţie care va începe în curînd 
vă revin sarcini mari; ele au fost 
expuse cu claritate — şi consider 
că există toate premisele pentru a 
Ie putea realiza în bune condi- 
ţiuni. Doresc să atrag totodată a- 
ţenţia asupra faptului de a avea 
în vedere că şi în anul acesta — 
probabil şi în anii viitori — va 
trebui să împletiţi aceste sarcini 
cu activitatea de construcţie socia
listă, cu munca pe şantiere. De 
altfel, tovarăşi, mi se pare că ar 
fi chiar plicticos să vă ocupaţi toa
tă  ziua numai cu instrucţia! Activi
tatea pe şantiere este, ca să spun 
aşa, o diversificare a preocupări
lor. (Animaţie, aplauze). Avea drep
tate Lenin cînd spunea că poporul 
trebuie să împletească pregătirea 
pentru apărare cu munca practică. 
Este util şi chiar necesar de a îm
bina pregătirea de luptă a milita
rilor noştri cu participarea la ac
tivitatea de construcţie; va trebui 
însă ca această îmbinare să fie 
organizată mai bine, mai temeinic. 
Aş sugera să se trimită pe şan
tiere unităţi organizate care, para
lel cu munca de construcţie, să 
execute şi acţiuni de pregătire mi
litară. Totodată trebuie să avem 
în vedere să nu se risipească for
ţele, ci să fie concentrate pe şan
tierele mai mari unde există con
diţii ca unităţile militare să poată 
acţiona ca unităţi organizate; a- 
tunci vom putea, într-adevăr, asi
gura îmbinarea activităţii de pre- 
gătire. militară, de instrucţie, cu 
participarea la munca de construc- 
ţ ie . socialistă. Este limpede, tova
răşi — de altfel mai mulţi vorbi
tori au subliniat aici acest lucru 
'  ca> pentru a lichiday rămânerea 
în urmă de Ia care a pornit ţara 
noastră, pentru a făuri socialismul 
Şi a asigura poporului un nivel de 
viaţă ridicat, trebuie ca toţi să de
pună eforturi neobosite. De aceea 
nu ne gândim să restrîngem, ci, 
dimpotrivă, să intensificăm parti
ciparea unităţilor militare Ia mun
ca întregului popor. Sínt convins 
că dumneavoastră înţelegeţi bine 
această necesitate, că toate unită- 
ţije militare %'or înţelege şi vor 
răspunde acestei chemări a parti
dului, acestui apel al meu, în ca
litate de comandant suprem al ar
matei. (Aplauze prelungite).

Ne exprimăm deplina convinge
re că toţi ofiţerii, subofiţerii, mi
litarii forţelor noastre armate vor 
înfăptui fără preget sarcinile ce le 
revin in toate domeniile de activi
s te ;  vor fi in orice moment gata 
să-şi îndeplinească îndatoririle fa
ţă de patrie, faţă de popor, faţă de 
aliaţii noştri din Tratatul de la 
\  arşovia, faţă de celelalte ţări so
cialiste. (Aplauze puternice, pre
lungite).

In încheiere vă adresez dumnea
voastră, tuturor militarilor forţelor 
armate, urări de sănătate, de noi 
succese. Multă fericire, tovarăşi!
(Aplauze puternice, prelungite; în 
picioare, asistenţa aplaudă, ovaţio
nează îndelung pentru partid, pen
tru Comitetul său Central, pentru 
Republica Socialistă România; se 
scandează „Ceauşescu“ •7~ 
„Ceauşescu“! „P.C.R. — P.G.R.“!,

(Urmare din pag. T)

Forţelor Armate în perioada ur
mătoare.

In încheiere, dînd expresie 
gândurilor şi sentimentelor mi
litarilor de toate gradele, mi
nistrul Forţelor Armate a în
credinţat conducerea partidului 
şi statului, pe tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, că întregul personal 
al forţelor noastre armate va 
munci neobosit pentru a întări 
necontenit capacitatea combati
vă a marilor unităţi şi unităţi 
militare, că vor face totul pen
tru a înfăptui neabătut sarcinile 
ce revin din hotărîrile partidu
lui şi statului de a fi în orice 
moment gata să apere scumpa 
noastră patrie, Republica Socia
listă România.

Primit cu puternice şi entu
ziaste urale, a luat cuvîntul to
varăşul Nicolae Ceauşescu. Cu
vântarea a fost subliniată de 
participanţi, în repetate rînduri, 
cu aplauze îndelungate.

Adunarea s-a încheiat într-o 
atmosferă de puternic entu
ziasm. In sală răsună urale pre
lungite, se ovaţionează îndelung 
pentru Partidul Comunist Ro
mân. Cei prezenţi scandează 
„P.C.R. — Ceauşescu, Ceauşescu 
— P.C.R.“.

Puternica manifestare de ata
şament faţă de partid, faţă de 
conducerea sa a constituit o ex
presie a voinţei de neclintit a 
tuturor militarilor forţelor noas 
tre armate de a-şi consacra în' 
treaga lor activitate cauzei a- 
părării cuceririlor revoluţionare 
ale poporului nostru, înfloririi 
patriei socialiste.

(Agerpres)

Sesiunea Consiliului 
popular al 

municipiului Sibiu
Joi, 5 februarie a.c., a avut loc 

cea de-a Vl-a sesiune ordinară a 
Consiliului popular al municipiu
lui Sibiu, la care au participat, 
alături de deputaţi, numeroşi invi
taţi — conducători de întreprin
deri şi instituţii, reprezentanţi ai 
organizaţiilor de masă şi obşteşti, 
lucrători din aparatul de stat.

In cadrul ordinei de zi, sesiunea 
a dezbătut şi aprobat planul eco
nomic şi bugetul local pe anul 
1970, a lansat o chemare la între
cere către Consiliul popular al mu
nicipiului Mediaş, către toţi lo
cuitorii municipiului Mediaş.

La primul punct din ordinea de 
zi, tovarăşul Dumitru Tancou, vi
cepreşedinte al Consiliului popu
lar al municipiului Sibiu, a pre
zentat expunerea la proiectul de 
hotărîre privind adoptarea planu
lui de stat al economiei locale a 
municipiului, pe anul 1970.

Expunerea a scos în evidenţă 
modul cum s-au îndeplinit preve
derile planului pe 1969, a subliniat 
rezultatele importante obţinute de 
întreprinderile economice republi
cane de pe raza municipiului, ca
re în majoritate şi-au depăşit prin
cipalii indicatori. Astfel, producţia 
industrială globală s-a realizat în 
proporţie de 102 la sută, iar pro
ducţia marfă’ vîndută şi încasată 
— 108,3 la sută, dîndu-se peste 
sarcina prevăzută produse în va
loare de 83 milioane lei.

Anul 1970 prevede sarcini sporite 
pentru toate compartimentele de 
activitate, obiective de importanţă 
primordială în dezvoltarea munici
piului, în valorificarea multilate
rală a potenţialului său economic 
şi social-cultural.

Expunerea a subliniat faptul că 
în acest an vor fi date în folo
sinţă 1 300 de apartamente, se vor 
extinde reţelele de apă, gaz, cana
lizare; vor fi modernizate străzi 
pe o suprafaţă de 13 000 m p; în- 
văţămîntul va beneficia de încă 32 
săli de clasă şi de un internat cu 
304 locuri.

La punctul doi din ordinea de zi 
tovarăşul Constantin Buzdughină,
prim-vicepreşedinte al Consiliului 
popular al municipiului Sibiu, a 
prezentat expunerea la proiectul 
de hotărîre privind adoptarea bu
getului local.

In expunere au fost reliefate 
principalele realizări obţinute in 
1969 pe linia execuţiei bugetare şi 
sarcinile de mare răspundere pre
văzute pe 1970, an care trebuie 
să concentreze toate eforturile spre 
creşterea productivităţii muncii, 
perfecţionarea proceselor tehnolo
gice, reducerea preţului de cost şi 
a cheltuielilor de circulaţie, ren
tabilizarea tuturor produselor şi 
sectoarelor. In acest sens, bugetul 
prevede o depăşire a veniturilor 
faţă de cheltuieli cu 545,9 mii lei. 
Expunerea a consemnat un fapt 
de cea mai mare semnificaţie pen
tru Sibiu: 70 la sută din buget re
prezintă finanţarea acţiunilor so- 
cial-culturale, ceea ce înseamnă că 
se alocă pentru acestea 6 072,7 mii 
lei mai mult decit anul trecut.

In continuarea lucrărilor sesiu
nii, deputatul Anatolie Balaban a 
prezentat raportul comun al comi
siilor permanente, după care s-a 
dat - citire chemării la între
cere a Consiliului popular mu
nicipal Sibiu către Consiliul popu
lar municipal Mediaş. v

La discuţii pe marginea materi
alelor prezentate s-au înscris nu
meroşi participanţi, care au adus, 
în cuvîntul lor, hotărîrea oameni
lor muncii din municipiul Sibiu 
de a depune toate eforturile pen
tru realizarea şi depăşirea sarci
nilor anului 1970.

Sesiunea a aprobat, apoi, pe ar
ticole, cele două proiecte.

In încheiere a luat cuvîntul to
varăşul loan Ungur, prim-vicepre
şedinte al Consiliului popular al 
judeţului Sibiu, care a subliniat 
necesitatea unei ample mobilizări 
a oamenilor muncii la realizarea 
obiectivelor propuse.

Tripticul proiectant — 

beneficiar — constructor
(Urmare din pag. î)

urmări nefaste ţi în direcţia reali
zării sarcinilor. Dacă la 3—5 luni se 
schimbă omul, el nici n-are timp să 
se pună la punct cu problemele lo
tului' — arată ing. Remus Mocanu, 
şef de serviciu investiţii.

Nu-1 de mirare că situaţia se pre
zintă astfel cînd pînă în prezent la 
I.R.U.M. au fost 5 şefi de lot, la 
.Balanţa' patru, iar acum şeful de 
lot de la „Record" e şi la „Batanta' 
şt la I.R.U.M.

în faţa situaţiei existente după o 
lună de activitate, inginerul şef al 
Şantierului 505 Sibiu, O. Vîlceanu, 
încearcă să argumenteze linele ca
renţe: că lipsesc aburii pentru în
călzirea betonului, că lucrările de 
încheiere a anului ’69 au împiedicat 
ieşirea pe teren a inginerilor şi teh
nicienilor trustului, că terenul este 
prea îngheţat şi nu pot fi folosite 
utilajele grele ca: buldozere, maca
rale etc. în schimb se apreciază că 
forţă de muncă este suficientă dar... 
„se vor mai aduce oameni pentru 
a recupera în februarie şi martie 
decalajul ivit prin nerealizarea pro
centului din ianuarie".

Constructorul— altul 
„Năravurile“ —

aceleaşi
Sfera investigaţiilor noastre a fost 

extinsă şi asupra activităţii altei u- 
nităti de construcţii din judeţ — este 
vorba de Întreprinderea judeţeană 
de construcţii montaj Sibiu.

Anul acesta planul de producţie 
al întreprinderii a crescut la nivelul 
municipiului Sibiu cu 62 la sută. Ţi- 
nînd seama de deficienţele semnala
te anul trecut în activitatea şantie
rului sus amintit şi de sarcinile cu 
mult sporite ce-i revin pentru anul 
în curs, am încercat să descoperim 
cel puţin o acţiune sau vreo iniţia
tivă care să reflecte cît de cît ten
dinţa unei ancorări mai serioase în 
problematica majoră a acestui an. 
Dar atît cifrele cît şi situaţia de 
pe teren sínt departe de a confir
ma această tendinţă.

S3 începem cu cifrele. Trecînd 
peste faptul că necesitatea — reie
şită din toate documentele de par
tid si de stat — de a se realiza în 
primul trimestru un sfert din planul 
anual, nu a fost nici pe departe res
pectată, Direcţia de planificare din 
Consiliul popular judeţean şi con
ducerea I.J.C.M. a stabilit, pe con
siderente pur subiective, un procent 
de 18,9 la sută pe trimestru. Chiar 
şi în aceste condiţii însă bilanţul 
lunii ianuarie este de-a dreptul în
grijorător, şantierul acoperind în a- 
cest răstimp din planul anual de in

vestiţii doar 3,38 Ia sută la total. 
Iată deci, că încă de la începutul 
anului se naşte întrebarea: cum va 
reuşi Întreprinderea de construcţii 
montaj Sibiu să-şi îndeplinească sar
cinile de plan în condiţiile menţi
nerii unui asemenea ritm?

Am încercat să găsim explicaţia 
slabului demaraj din acest an po
posind în mijlocul constructorilor de 
pe şantierul de locuinţe din Hipo
drom.

De la bun Început, inginerul Vasi
le Cercel, şeful şantierului de con
strucţii, ne-a prezentat pe puncte $i 
pe... nerăsuflate (ca pe o „lecţie" 
bine Învăţată şi repetată de zeci de 
ori) necazurile care au produs per
turbaţii în activitatea şantierului. Ne 
permitem să Ie prezentăm exact aşa 
cum ne-au fost enumerate: 1. Faptul 
că şantierul are un plan dublu fată 
de '69 la care se adaugă şi cîteva 
restante de anul trecut. Aceasta în 
condiţiile unei dotări necorespunză
toare cu utilaje şi a unui număr in
suficient de braţe de muncă. 2. Lip
sa de documentaţii pentru cea mai 
mare parte a blocurilor. 3. Nepre- 
darea la timp a amplasamentelor de 
fcătre beneficiari.

Alăturăm acestor necazuri vechi 
de cînd... I.J.C.M.-ul, constatarea 
noastră că şantierul la ora actuală 
se prezintă ca o veritabilă „colecţie" 
de deficienţe organizatorice. Statia 
de betoniere (cu 4 betoniere vechi, 
defecte mai întotdeauna) nu mai poa
te satisface de mult necesităţile şan
tierului. Şi totuşi ea trebuie să mal 
livreze beton şi pentru multe alte 
lucrări de construcţii din municipiu!

O situaţie oarecum paradoxală 
dăinuie în privinţa utilizării forţei 
de muncă. Deşi conducerea şantie
rului se plînge de lipsa de oameni, 
muncitori necalificati sínt totuşi su
ficienţi. Cum sínt însă folosiţi? în- 
tîrzierile înregistrate în deschiderea 
unor fronturi de lucru, au făcut ca 
aceşti muncitori să fie puşi în situ
aţia de e nu avea ce lucra. A fost 
de aceea necesar să se înceapă în 
pripă lucrările la blocurile D, F, M, 
O, N, deşi datorită predării cu în- 
tîrziere a documentaţiei, nu s-a ob
ţinut nici pînă astăzi eliberarea te
renurilor respective.

încă o mostră a felului cum In
stitutul de proiectări judeţean înţe
lege să se achite de datoriile ce-i 
revin, ne-a fost oferită de ordinea 
cel puţin curioasă în care au fost 
atacate lucrările. Pentru blocurile 
T I şi T 2, cu termene de predare 
în 31 iulie şi respectiv 31 august, 
lipseşte documentaţia şi nu este cu
noscută nici amplasarea! Se lucrează 
în schimb la blocurile ce se cer pre
date în lunile noiembrie şi decem
brie. Iar acest, „se lucrează" este 
poate prea mult spus, pentru că ne- 
asigurarea unor condiţii corespunză
toare In sezonul de iarnă face ca Iu- 
crările să avanseze în riţnţ de melc.

La blocul D, bunăoară, au fost tur
nate fundaţiile şi apoi s-a oprit lu
crul aşteptîndu-se aprobarea pentru 
demolarea unor case care împiedică 
desfăşurarea lucrărilor. La blocul C 
au fost începute elevaţiile, dar lu
crul a fost din nou sistat nefiind asi
gurate condiţiile pentru Încălzirea 
cofrajelor.

Scadenţa a trecut 
de mult,.. Optimismul 
mai dăinuie încă

Ne-am continuat investigaţiile la 
şantierul de locuinţe proprietate per
sonală din „Livada Măcelarilor". 
Termen de predare: 31 decembrie 
1969.

Maistrul Mihai Bojan, şeful lotu
lui, ne... linişteşte:

— începînd cu 5 martie, din 5 în 
5 zile vom da toate cele 12 vile în 
folosinţă.

Şi în replică, părerea lui R. Heitz, 
şeful serviciului plan-relaţii al 
I.J.C.M. Sibiu:

— Sperăm ca In cursul lunilor a- 
prilie şi mai să predăm primele 4
vile.

Contradicţie semnificativă.. .  De 
fapt, şi fără a o fi sesizat, stadiul 
actual al lucrărilor ne-ar fi convins 
că optimismul şefului de lot este pu
ţin cam...  exagerat.

La blocurile 5 şi 4 se fac finisa
jele interioare, începute de fapt abia 
la 31 ianuarie, pentru că atunci au 
putut fi încălzite interioarele. Vilele 
3, 2 şi partial 1 se tencuiesc, 7 şl 
8 mai au cite un nivel de zidit, la 
celelalte se lucrează la parter. Ne 
întrebăm pe bună dreptate, cum vor 
putea aceste vile să fie terminate 
întro lună-două, cînd, începute prin 
august anul trecut si beneficiind de 
un timp Îndelung favorabil, ele au 
ajuns abia în stadiul arătat? Şi nici 
cel puţin în al 12-lea ceas nu se 
poate constata vreun reviriment. 
Şantierul nu dispune nici acum de 
o macara, din care cauză căpriorii 
din beton armat pentru acoperiş zac 
în noroaie, constructorul turnîndu-şi 
sus alţii, în cofraje. Oamenii nu lu
crează nimic pină la sosirea betonu
lui şi mortarului tocmai din.. .  Hi
podrom. Pe şantier existau (deşi de 
puţină vreme) două betoniere, care 
în ciuda necesarului de beton nu 
funcţionau. Stinghere şi pustii erau 
şi vilele 7—8. Maistrul ne-a explicat 
că oamenii sint la masă (aceasta cu 
jumătate de oră înainte de pauza 
regulamentară!). Iată cum indiscipli
na tehnologică poate atrage după si
ne abateri de la disciplina de pro
ducţie!

In asemenea condiţii este foarte 
greu de presupus că optimismul şe
fului de lot îşi va găsi prea curînd 
acoperirea faptică!,
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Il.D. VIETNAM. Unitate de artilerie antiaeriană distinsă cu ordinul 
„Unitate erou“, pentru merite deosebite în doborîrea mai multor 
avioane americane în timpul apărării cu succes a podului din

Ham Rong

PARIS

Conferinţa cvadripartită 
în problema Vietnamului

Paris 5 (Agerpres). — Joi, în ca
pitala Franţei a avut loc cea de-a 
53-a şedinţă a Conferinţei cvadri- 
partite asupra Vietnamului. Pri
mul care' a luat cuvîntul a fost 
reprezentantul R.D. Vietnam, Ha 
Van Lau,, care a denunţat conti
nuarea bombardamentelor asupra 
regiunilor populate din R.D.V. de

Succesul ansam
blului folcloric 
„CĂLUŞUL“

HAGA 5. — Corespondentul A- 
gerpres, Mircea Moarcăş, transmi
te: Ansamblul folcloric „Căluşul“ 
al căminului ■ cultural din comuna 
Scorniceşti, judeţul OU, a prezen
tat, în cadrul itinérariului său in
ternaţional, un spectacol festiv in 
localitatea Goeş din Olanda.

La spectacol au luat parte ofi
cialităţi ale provinciei Zeeland, 
conducători ai municipalităţii, per
sonalităţi ale vieţii culturale şi ar
tistice, un numeros public. A  par
ticipat, de asemenea, ambasadorul 
României la Ilaga, George Elian.

Spectacohd ansamblului „Călu
şul“ s-a bucurat de un frumos' 
succes şi a stirnit entuziasmul pu- 
blicului. La sfirşit, scaunele au 
fost înlăturate, iar sala s-a unit cu 
scena. Hore, sirbe, „Periniţa“ au 
fost jucate pînă tîrziu în noapte.

„A fost o seară de ■ neuitat pen
tru noi toţi, a fost un adevărat e- 
veniment pentru oraşul nostru, 
pentru care mulţumim din inimă 
locuitorilor Scorniceştiului, mulţu
mim României“ — a declarat Chri
stian V erbest, preşedintele Funda
ţiei culturale olandeze „Kasporgo“, 
sub auspiciile căreia d avut loc 
spectacolul. „Spectacolul — a de
clarat cunoscutul etnograf şi om de 
cultură olandez — constituie mai 
mult decit o minunată manifestare 
artistică. El este un fierbinte me
saj din partea unui popor care îşi 
iubeşte tradiţiile şi militează pen
tru o prietenie sinceră cu toate 
popoarele lumii".

La cererea publicului olandez, 
„Căluşul“ va mai prezenta, spec
tacole în Olanda, după care îşi va 
continua turneul în Belgia şi din 
nou în Austria.

către Statele Unite. El a arătat în
că o dată că, după declaraţia fos
tului preşedinte Johnson privind 
sistarea bombardamentelor ameri
cane asupra R.D.V., nu a interve
nit nici un fel de înţelegere cu 
guvernul S.U.A. care ar permite 
avioanelor militare ale acestora să 
survoleze teritoriul R.D.V. (Dele
gatul american, Philip Habib pre- 
tinsese la ultima şedinţă a confe
rinţei că ar fi existat o asemenea 
înţelegere). „Acestea sínt argumen
te fără fundament şi arogante 
Oprirea bombardamentelor este 
necondiţionată“, a declarat Ha 
Van Lau. Reprezentanta Guvernu
lui Revoluţionar Provizoriu al Re- 
-publicii Vietnamului de Sud, Ngu- 
yeh Thi Binh, a respins, de ase
menea, afirmaţiile nefondate ale 
delegatului S.U.A.

In intervenţiile lor, reprezentan
ţii Statelor Unite, Philip Habib, şi 
cel al regimului de la Saigon nu 
au adus nici un element nou faţă 
de poziţiile anterioare.

Lucrările
Congresului
Partidului
Comunist
Francez

Paris 5. — Corespondentul A- 
gerpres, Al. Gheorghiu, transmite: 
Joi dimineaţă, au continuat la 
Nanterre discuţiile pe marginea 
Raportului Comitetului Central 
prezentat miercuri de Georges 
Marchais la Congresul Partidului 
Comunist Francez. Au luat cuvîn
tul numeroşi delegaţi ai federa
ţiilor din Nord. în intervenţiile 
lor, vorbitorii, citind exemple lo
cale, s-au referit îndeosebi la pro
blemele unităţii stîngii şi la alian
ţa clasei muncitoare cu intelectua
lii, ia intensificarea luptelor mun
citoreşti din regiunile respective 
şi la întărirea rîndurilor partidu
lui.

In cursul şedinţei de dimineaţă 
s-a anunţat că congresul a primit 
o scrisoare din partea P.S.U., par
tid al stîngii necomuniste franceze, 
care evocă problemele căilor so
cialismului. Congresul a primit, de 
asemenea, un număr de mesaje de 
salut din partea unor partide şi 
organizaţii care nu au putut fi 
prezente la lucrările sale.

■Sí
in cursul şedinţei de după-amia- 

ză, au luat cuvîntul şefi ai delega
ţiilor partidelor comuniste şi mun
citoreşti, precum şi ai unor miş
cări de eliberare naţională invitate 
la congres.

Din partea delegaţiei Partidului 
Comunist Român, cuvîntul de sa
lut a fost rostit de tovarăşul Paul 
Niculescu-Mizil. membru al Comi
tetului Executiv, al Prezidiului 
Permanent, secretar al C.C. al 
P.C.R.

l a  PAZ: Intîlnire între 
reprezentanţii P. C. 
din Bolivia 
şi ai P.C. Peruvian

Atitudinea guvernului 
belgian
rămine n esch im b a tă

La Paz 5 (Agerpres). — Cu pri
lejul împlinirii a 20 de ani de la 
crearea Partidului Comunist din 
Bolivia, în oraşul La Paz a avut 
loc o întîlnire între reprezentanţii 
P.C. din Bolivia şi ai P.C. Peru
vian. în declaraţia dată publicităţii 
se arată că cele două partide au 
aprobat normalizarea relaţiilor 
dintre ţările lor şi ţările socialiste, 
precum şi naţionalizarea companii
lor petroliere „International Pe
troleum“ în Peru şi „Bolivian 
Gulf Oil“ în Bolivia. Se subliniază, 
de asemenea, că atît In Peru cit 
şi în Bolivia „a început un proces 
pozitiv de transformări, ca urmare

a intrării în lupta antiimperialistă 
şi antioligarhică a unor noi forţe“. 
Participanţii la întîlnire au con
damnat acţiunile forţelor contra
revoluţionare interne şi externe cu 
ajutorul C.I.A., care încearcă să 
împiedice desfăşurarea proceselor 
politice progresiste în Bolivia şi 
Peru.

Ambele partide, se subliniază în 
declaraţie, îşi concentrează efor
turile pentru apărarea cuceririlor 
popoarelor peruvian şi bolivian, 
pentru continuarea transformărilor 
antiimperialiste şi antifeudale pe 
au loc în cele două ţări.

MÄRIA-SA MARIJUANA
s străzile sordice ale slumsu- 
• din marile aglomeraţii ame- 
ne, unde indivizi suspecţi te 
ie cu ţigări „speciale“, mari- 
îa este cunoscută sub o serie 
denumiri cum ar fi „Ceaiul“, 
iry Jane“ sau, pur şi simplu, 
ruiana“. In licee şi colegii ea 

cunoscută sub numele de 
ba“ sau „Porţia“. In ghetouri- 
legrilor i se spune simplu „Fu- 
“. Printre soldaţii americani 
li’şi să lupte în Vietnamul de 

ea circulă sub un nume cu 
manţă locală: „Cah Sah“. Pen- 
medici ea nu este altceva de- 
„Canabis sativa“, descrisă în 
de-a treia ediţie a dicţionaru- 
intemaţional Webster’s ca o 

ntă provenită dintr-o cînepă şi 
e „se foloseşte adesea pentru 
iah provocînd excitarea centri- 
nervoşi, ce duce la tulburări 

bice“.
i fost o vreme cînd în Ameri- 
se acreditase ideea că marijua- 
este folosită numai de igno- 

iţi, de aceia care proveneau din
i-zisele „zone dezavantajate“,
! de copiii din familii dezbinate, 
ată lumea era convinsă că dro- 
i-ile erau consumate doar de dez- 
işteniţii soartei. Şi pentru a- 
jsta nici nu se nelinişteau... 
fot mai, multe dovezi au venit 
;ă să infirme această părere, 
arijuana a devenit o „problemă 
fiecărui american, indiferent da

că este bogat sau nu, dacă este 
instruit sau are puţină carte, dacă 
are o poziţie înaltă sau e un sim
plu lucrător cu ziua. Recent, agen
ţiile de presă anunţau, de exem
plu, că fiul actualului guvernator 
al statului New Jersey, John Ca
hill, a fost arestat de poliţie sub 
acuzaţia care a stupefiat lumea: 
deţinea marijuana. Ştirea a făcut 
multă vîlvă şi datorită faptului că 
actualul guvernator a reuşit , să 
cîştige alegerile de anul trecut du- 
cînd o viguroasă campanie elec
torală în care promitea cea mai 
mare „intransigenţă“ împotriva cri
mei organizate şi a traficului de 
stupefiante.

Cazul tînărului Cahill nu este 
însă singular. La cîteva zile după 
izbucnirea „scandalului Cahill“ 
vin alt tînăr provenind dintr-o fa
milie cu o poziţie socială înaltă a 
fost arestat sub aceeaşi acuzaţie. 
Era vorba de, Jonathan Freedman, 
în vîrstă ■ de 17 ani, fiul prima
rului din Hartford, asupra căruia 
a fost găsită o cantitate aprecia
bilă de marijuana şi L.S.D.

Au urmat apoi alte revelaţii nu 
mai puţin surprinzătoare. Agenţia 
U.P.l. transmitea, de pildă, că în 
luna noiembrie a anului trecut, 
Howard Samuels, fiúi actualului 
candidat la postul de guvernator 
al statului New York, a fost ares
tat şi acuzat pentru deţinere de 
haşiş. S-a aflat, de asemenea, că

Isabel Salazar, în vîrstă de numai 
12 ani, fiica unui cunoscut medic 
american, a dispărut de acasă va
ra trecută devenind o mare ama
toare de L.S.D. şi marijuana. Pă
rinţii celor trei tineri prinşi în 
„culpă“ şi-au exprimat surprinde
rea la, auzul ispravei copiilor lor 
şi au ■ declarat că vor face totul 
pentru, a-i readuce la o viaţă nor-’ 
mală. Pe bună dreptate, o serie de 
ziare americane îşi pun întreba
rea dacă stupefiantele au devenit 
o practică obişnuită a unor tineri 
a.vjnd o astfel de poziţie în socie
tate, ce se poate spune despre oa
menii obişnuiţi, avind o educaţie 
mai „puţin, aleasă“ şi care, dato
rită condiţiilor în care trăiesc, ar 
fi mai înclinaţi să devină consu
matori de droguri? Să ne reamin
tim că tînărul Cahill provine din
tr-o familie unde se presupune 
că respectul legii a fost impus cu 
străşnicie, mai ales că actualul gu
vernator al New Jersey-ului fuse
se mai înainte agent al F.B.I. Sa
muels este un milionar bine cu
noscut, capabil să ofere fiului său 
toate , posibilităţile' unui trai în
destulat şi a unei educaţii alese. 
Doctor Salazar, un specialist în 
combaterea... drogurilor, avea po
sibilitatea de a da o educaţie co
respunzătoare fiicei sale. Şi, to
tuşi...

Dar, ca cei trei tineri amintiţi, 
există mii la New York. Fiii unor

Bruxelles 5 (Agerpres). — Si
tuaţia a devenit din nou încordată 
în bazinul carbonifer Limbourg. 
Guvernul belgian a respins reven
dicările celor 23 000 de mineri 
aflaţi în grevă de la 6 ianuarie.

După ce a primit raportul ,de

N. A. S. A.
In d i f i c u l t a t e  

f i n a n c i a r ă
La cîteva luni după euforia 

care a cuprins cercurile N.A.S.A. 
(Administraţia naţională pentru 
aeronautică şi cercetarea spaţiu
lui cosmic) în urma succesului 
premierei lunare, o ştire din 
Washington a avut efectul de a 
mai tempera optimismul tehni
cienilor. In bugetul federal pe 
anul fiscal 1970—1971, care va 
începe la 1 iulie, nu vor fi alo
cate pentru cheltuielile spaţiale 
decit 3,7 miliarde dolari.

Nici anul trecut, cînd fondul 
a fost ceva mai mare, cerceta
rea spaţială n-a fost lipsită de 
dificultăţi materiale. Misiunii 
„Apollo“ i s-a acordat doar a 
zecea parte din bugetul prevă
zut — respectiv suma de 0,2 
miliarde dolari — ceea ce a 
îngreunat foarte mult respecta
rea programului stabilit.

In ultima vreme, datorită re
ducerii, de la an la an, a buge
tului destinat cercetării spaţia
le, oamenii de ştiinţă au înce
put să părăsească N.A.S.A. A- 
nul 1969 a înregistrat cel mai 
mare număr de demisii din e- 
xistenţa de nouă ani a acestei 
administraţii.

De altfel, nemulţumirile din 
cadrul N.A.S.A. nu sínt numai 
de natură financiară. Numeroşi 
membri şi-au exprimat dezapro
barea faţă de prioritatea care 
se acordă tehnicii în detrimen
tul ştiinţei; nici unul din cei 17 
astronauţi din a doua generaţie 
(atît cercetători cit şi tehnici
eni) nu a fosţ încă folosit;
N.A.S.A. s-a simţit în numeroa
se rînduri atrasă mai mult de 
spectaculos şi mai puţin de mi
siunea ştiinţifică propriu-zisă.

Toate acestea, în primul rînd 
dificultăţile financiare, au făcut 
ca să se hotărască pentru mo
ment suspendarea misiunii „A- 
pollo 20“ pentru a se economisi 
o rachetă „Saturn 5“ în vederea 
lansării primei staţii spaţiale 
circumterestre permanente, ca
pabilă să adăpostească oameni. 
Directorul N.A.S.A., Thomas 
Paine, a declarat recent că pen
tru executarea proiectelor spa
ţiale americane ar fi necesare 
anual 6 miliarde dolari, sumă 
care va fi practic inabordabilă, 
chiar şi în următorii ani fiscali, 
dat fiind regimul de restricţii 
bugetare pe care preşedintele 
Nixon l-a propus, în cursul a- 
cestei luni, Congresului.

EUGENIA CRISTEA
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jurişti, ai unor oficialităţi sau chiar 
poliţişti, consumă stupefiante. Un 
detectiv din New York, de exem
plu, a aflat cu stupoare că fiul său 
a fost arestat pentru posesiune de 
marijuana. El se plînsese mai îna
inte că îi dispar diferite lucruri 
din casă. Acum aflase cauza aces
tor misterioase furturi.

în faţa acestui val de cazuri ca
re atestă că practicarea drogurilor 
nu cunoaşte nici un fel de bariere 
sociale, guvernatorul Rockefeller 
a numit un consiliu special însăr
cinat să studieze această chestiu
ne. Raportul întocmit însă de a- 
cest organism constată că în pre
zent „nu se poate face în mod vir
tual nimic“ pentru a opri răspân
direa drogurilor în rîndul tinere
tului. Raportul subliniază că în 
perioada 1967—1968 numărul ti
nerilor care consumă stupefiante 
a crescut cu... 40 la sută! Şi, în 
sfirşit, în concluziile sale, Consi
liul preciza că „ori se va acţiona 
în mod prompt şi efectiv, ori mii 
şi mii de alţi tineri vor avea de 
suferit, unii în mod permanent, ca 
urmare a consumului de droguri“.

Oare o simplă campanie poli
ţienească antidrog, chiar pe scară 
naţională, ar putea stăvili răspîn- 
direa stupefiantelor? La această 
întrebare răspunsul nu poate fi 
decit negativ, deoarece curmarea 
acestui flagel trebuie să înceapă 
suprimînd cauzele lui reale, aflate 
în însăşi esenţa societăţii ameri
cane contemporane. Trebuie deci 
tăiate rădăcinile adinei ale unui 
viciu cu largi implicaţii sociale, 
acel viciu teribil denumit şi „foa
mea albă“, uneori fără de sfîrsit.

I. SOCACIU

anchetă al guvernatorului din Lim
bourg şi s-a consultat cu repre
zentanţii sindicatelor şi ai patro
natului, guvernul, prin interme
diul ministrului economiei, Lebur- 
ton, a declarat că aşa-numitul 
„program social“ referitor la si
tuaţia minerilor „să fie menţinut 
şi să nu fie pus în cauză“. Aceas
ta înseamnă că atitudinea guver
nului belgian rămîne neschimba
tă şi că el nu va lua în conside
rare cererile de sporire a salariilor 
formulate de mineri. Hotărîrea gu
vernului belgian a fost primită cu 
o evidentă nemulţumire de gre
vişti. Deşi pînă în prezent nu s-au 
semnalat incidente, comitetele de 
grevă nu exclud posibilitatea ca 
ele să aibă loc.

S e s iu n e  jubiliară 
închinată împlinirii 
a  100 d e  ani d e  ia

lui Lenin
Ulianovsk 5 (Agerpres). — La 

28 şi 29 ianuarie 1970 a avut loc 
la Ulianovsk o sesiune jubiliară 
închinată împlinirii a 100 de ani 
de la naşterea lui Vladimir Ilici 
Lenin.

La sesiune au participat acade
micieni, profesori, oameni de ştiin
ţă sovietici şi delegaţi din Bulga
ria, Cehoslovacia, R.D. Germană, 
Iugoslavia, Mongolia, Polonia, Ro
mânia, Ungaria. Din delegaţia ro
mână au făcut parte Nicolae Gold
berger, prim-adjunct al directoru
lui Institutului de studii istorice 
şi social-politice de pe lingă C.C. 
al P.C.R., Ştefan Ştefănescu, ad
junct al directorului Institutului

de istorie „Nicolae Iorga“, şi Dan 
Mihail, profesor din Cluj.

La sesiune au prezentat referate 
primul-secretar al regiunii Ulia
novsk, A. A. Scocilov, acad. P. N. 
Pospelov, acad. E. M. Jukov şi P. 
M. Kim, membru corespondent al 
Academiei.

Delegaţia română a înmînat pre
zidiului sesiunii un salut din par
tea Academiei Republicii Socia
liste România şi a prezentat, ia 
discuţii, o comunicare. Totodată, 
delegaţia a transmis pentru Mu
zeul V. I. Lenin din Ulianovsk un 
set din ediţia română a Operelor 
alese ale lui V. I. Lenin, în trei 
volume legate în piele.

I)

COORDONATE UNIVERSALE
’•  MICHAEL ZAGARELL, CON

DUCĂTORUL COMITETULUI 
PENTRU TINERET AL P.C. DIN
S.U.A., a anunţat în cadrul unei 
conferinţe de presă că între 7 şi 9 
februarie va avea loc la Chicago 
congresul de constituire a Uniunii 
Tineretului Comunist din Statele 
Unite. Organizaţia tineretului pro
gresist din S.U.A., a spus Zagarell, 
va fi formată din muncitori albi, 
negri, indieni, portoricani şi repre
zentanţi ai altor minorităţi naţio
nale. Constituirea acestei organiza
ţii va reprezenta „un moment is
toric“ în mişcarea de stingă din 
Statele Unite, a adăugat el,

•  MINISTERUL INDUSTRIEI 
ŞI COMERŢULUI AL URU
GUAY-ULUI a dat publicităţii un 
raport special în care subliniază 
necesitatea extinderii relaţiilor co
merciale cu ţările socialiste. Ţara 
noâstră, se spune în raport, are o 
balanţă comercială echilibrată cu 
statele socialiste întrucît aceste 
ţări silit partenere şi consumatoare 
permanente ale mărfurilor noastre. 
Datorită politicii comerciale a Sta
telor Unite şi altor ţări occidentale 
faţă de noi, se arată în raport, 
balanţa comercială cu acestea este 
deficitară.

’•  LA STRASBOURG continuă 
lucrările primei sesiuni din acest 
an a Parlamentului european, or
ganism consultativ care grupează 
deputaţi din cele şase ţări mem
bre ale C.E.E. In şedinţa de 
miercuri, preşedintele Comisiei

C.E.E. Jean Rey, a prezentat pro
gramul de activitate al acesteia pe 
anul 1970. Pe linia relaţiilor inter- 
comunitare, programul prevede pu
nerea în aplicare a planului Bar
re, realizarea Uniunii economice şi 
monetare, precum şi rezolvarea 
problemelor de politică industrială. 
In domeniul politicii externe, pro
gramul este axat pe ideea pregă
tirii şi deschiderii negocierilor în 
vederea lărgirii Pieţei comune.

•  LA MOSCOVA A FOST 
SEMNAT UN ACORD PE TER
MEN l u n g  in t r e  u .r .s .s . ş i
FRANŢA cu privire la colaborarea 
în domeniul ştiinţelor agricole, a- 
nunţă agenţia T.A.S.S.

Acordul prevede efectuarea de 
experienţe pentru îmbunătăţirea 
calităţii seminţelor, combaterea pe 
cale biologică a dăunătorilor, cer
cetări în domeniul virusologiei ve
terinare şi al obţinerii de noi rase 
de animale. Se prevede, de ase
menea, un schimb larg de specia
lişti şi de informaţii privind rezul
tatele cercetărilor. Anual, specia
liştii agricoli sovietici şi francezi 
se vor întîlni în cadrul unor sim
pozioane axate pe temele studiate.

•  ADUNAREA GENERALA A- 
NUALA A ACADEMIEI DE ŞTI
INŢE A R.P. UNGARE, care îşi 
desfăşoară în aceste zile lucrările 
la Budapesta, a ales noi membri 
activi şi de onoare ai academiei. 
Printre cei 18 noi membri de o- 
noare ai academiei ungare de şti
inţe se numără renumiţi oameni

PAKISTAN. Aspect din portul Karaci

Hotărîrea administraţieiy

Nixon privind sistemul
„Safeguard“ viu comentată

Washington 5 (Agerpres). — Ho- 
tărirea preşedintelui Nixon de a 
intensifica ritmul de construcţie a 
sistemului de rachetă antirachetă 
„Safeguard“ a stirnit vii comenta
rii în cercurile politice americane 

Fostul vicepreşedinte al S.U.A. 
Hubert Humphrey, s-a pronunţai 
împotriva continuării cursei înar
mărilor. El a spus că preşedintele 
Nixon a opus veto-ul său acordării 
de sume suplimentare pentru nece
sităţile medicale, învăţămîntului si 
asigurărilor sociale, dar şi-a dat 
în schimb consimţămîntul pentru 
cheltuirea unor sume importante

destinate sistemului de rachetă 
antirachetă.

La rîndul său, senatorul Mike 
Mansfield a declarat că sistemul 
„Safeguard“, care costă 50 de mi
liarde dolari, ar putea avea o in
fluenţă negativă asupra convorbi
rilor privind limitarea armelor 
strategice.

Hotărîrea Administraţiei Nixon 
privind sistemul „Safeguard“, a 
spus senatorul William Fulbright, 
este un pas „catastrofal“ şi „total 
greşit“. El a subliniat că va depu
ne toate eforturile pentru a împie
dica realizarea acestor planuri.

de ştiinţă din Uniunea Sovietică, 
Anglia, Suedia, Iugoslavia, Franţa, 
Bulgaria, Mongolia, Polonia, Fin
landa, precum şi cunoscuţii oa
meni de ştiinţă români — acade
micienii Şt. Milcu, endocrinolog, şi 
C. D. Neniţescu, chimist.

•• UN COMUNICAT AL POLI
ŢIEI ARGENTINIENE ANUNŢA
că, în urma accidentului aerian din 
noaptea de miercuri spre joi, nu a 
mai rămas nici un supravieţuitor 
dintre cei 36 pasageri şi 4 membri 
ai echipajului. Potrivit părerii ex
perţilor argentinieni, accidentul 
s-a datorat defectării unei turbine 
a aparatului.

Avionul, aparţinînd liniilor co
merciale argentiniene, efectua un 
zbor între oraşele Asuncion (Para
guay) şi Buenos Aires.

•  APROAPE TOATE TENDIN
ŢELE IN MODA FEMININA PEN
TRU ANUL 1970 s-au raliat în o-
fensiva generală împotriva mini
jupei. Marţi, asociaţia „Art Inca“ 
din Paris a organizat într-un ele
gant „pub“ din Saint-Germain- 
des-Pres o interesantă paradă, pre- 
zentînd modele inspirate de arta 
incaşilor şi create în Peru, la Mi- 
raflores, de maestra Maria Roca 
Valdeavellano. Rochiile, tunicile, 
pantalonii şi fustele, purtînd nu
me evocatoare din această ţară, 
sínt confecţionate din ţesături de 
culori sobre, în general predomi- 
nînd nuanţele de gri cu aplicaţii 
de broderii.

S P O R T U L  
P E  G LO B

Ciudad de Mexico 5 (Ager
pres). — Din Ciudad de Mexico 
se anunţă că au fost repartizate 
definitiv terenurile de antrena
ment echipelor participante la 
turneul final al campionatului 
mondial de fotbal. Selecţionata 
României, care face parte din 
grupa a IlI-a la Guadalajara, va 
avea la dispoziţie terenul clu
bului Guadalajara. Anglia se va 
antrena pe terenul echipei A- 
tlas, Cehoslovacia la baza spor
tivă „Pedro de Gante“, iar Bra
zilia la „Providencia“.

#

Lima 5 (Agerpres). — In ca
drul pregătirilor pentru turne
ul final al campionatului mon
dial de fotbal, reprezentativa 
statului Peru a susţinut un 
meci amical la Lima cu o selec
ţionată cehoslovacă. Victoria a 
revenit fotbaliştilor cehoslovaci 
cu scorul de 2 — 0 (2 — 0) prin 
golurile marcate de Gomola şi 
Smetana. Partida a fost urmări
tă de peste 50 000 de specta
tori.

#

Melbourne 5 (Agerpres). — 
Selecţionata olimpică de fotbal 
a României şi-a încheiat turne
ul în Australia jucînd la Ade
laida cu o selecţionată a Aus
traliei de Sud pe care a învin
s-o cu scorul de 3—1 (1—1). 
Tinerii noştri fotbalişti au sus
ţinut cinci partide obţinînd tot 
atîtea victorii.

#

Praga 5 (Agerpres). — La 
Praga, în cadrul grupelor „sfer
turi“ de finală ale „Cupei cam
pionilor europeni“ la baschet 
masculin, echipa locală Slavia a 
învins cu scorul de 87—65 (41 
1—34) formaţia Akademik Sofia. 
Partida a fost arbitrată de cu
plul Marin Petre (România) — 
Ornust (Olanda).
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